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trobar periòdicament a les oficines 
municipals. Si el lector troba qualsevol 
deficiència en la distribució o en 
l’adquisició de la publicació, es prega 
fer el corresponent suggeriment a 
la redacció per poder oferir un millor 
servei d’informació. El Butlletí no 
comparteix necessàriament les idees 
expressades als articles signats.
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més 21% d’IVA 

A pesar dels episodis de pluges 
van ser unes festes patronals 
“participatives i segures”

Les queixes i molèsties procedents 
de les penyes i casals es van reduir 
un 32,3% respecte a 2018

L'Ajuntament va fer una valoració ge-
neral “molt positiva” de les festes de 
la Misericòrdia de 2019, tant pel fa a 
la participació en la gran majoria d'ac-
tes, com en referència a incidències 
greus, “pràcticament inexistents” 
durant els deu dies de celebracions 
i malgrat els episodis de pluges que 
van motivar “algunes cancel·lacions i 
canvis en la programació”.

La regidora de Festes, Lluïsa Mon-
ferrer es va mostrar satisfeta pels 
resultats en referència a la “partici-
pació, seguretat i mobilitat” en les 
festes, tot i que va lamentar que 
les previsions meteorològiques i les 
fortes pluges esdevingudes alguns 
dies provocaren la cancel·lació de la 
popular festa de les Paelles i de la 

BALANÇ POSITIU 
DE LES FESTES DE LA 
Misericòrdia 2019

 

 



Gimcana per equips, i canvis d'ubica-
ció en algunes de les activitats de la 
programació.

Per a la regidora de Festes tant les 
activitats tradicionals, i que més 
anys porten celebrant-se a Borriana, 
com aquelles que han sigut novetat 

aquest any han obtingut “una gran 
resposta per part dels veïns i les veï-
nes de la ciutat”.

La regidora de Festes també va voler 
agrair “el notable esforç que enguany 
han fet les penyes i agrupacions i la 
seua implicació en l'organització de 
la setmana de festes” per aconseguir 
un programa que comptava amb 142 
actes culturals, esportius i festius.

Per part seua, el responsable muni-
cipal de Seguretat Ciutadana, Javier 
Gual, va repassar les incidències pro-
duïdes durant els dies de celebraci-
ons patronals i va destacar que la Po-
licia Local va rebre un total de 1.593 
trucades telefòniques davant de les 

1.505 de l'any 2018, la qual cosa 
suposa un 5,8% més, un increment 
produït com a conseqüència de les 
consultes rebudes demanant infor-
mació per l'episodi de pluges durant 
la setmana festiva i els actes taurins 
del dissabte dia 14 de setembre.

A més, va indicar que de les 1.593 
trucades ateses per la Policia Local, 
només 491 nan requerir intervenció 
policial, un 24,1% menys que l'any 
2018, any en què les intervencions 
policials com a conseqüència de tru-
cades telefòniques van ser 647.

Penyes i casals
Javier Gual va assenyalar que un dels 
punts més conflictius durant les fes-
tes solen ser les molèsties que cau-
sen les penyes i casals, i en aquest 
cas les trucades per queixes o mo-
lèsties s’han reduït enguany fins als 
199 avisos telefònics cosa que su-
posa un 32,3% menys de queixes que 
les rebudes en el mateix període l'any 
2018, any en què es van registrar 
294 telefonades.

A més, va explicar que durant aques-
tes festes no es va haver de clausu-
rar cap penya o casal, “cosa que sí 
que va succeir en anys anteriors”, i les 
trucades per queixes procedents del 
Recinte de la Festa, en les diferents 
ubicacions, també es van reduir, i van 
passar de 5 trucades en 2018 a 3 en 
aquest exercici de 2019.

Sobre aquest tema el responsable 
municipal de Seguretat va conside-

rar que la decisió que el Recinte de la 
Festa fora itinerant i la resolució de 
traslladar-lo alguns dies pels episo-
dis de pluges a la Llar Fallera varen 
ser “encertades i oportunes”, encara 
que va matisar “continuarem treba-
llant per a minimitzar al màxim les 
molèsties al veïnat”.

Espectacles taurins
La Policia Local va voler destacar, en 
relació als espectacles taurins, l'ope-
ratiu especial que es va realitzar en 
les celebracions taurines del dia 14 
de setembre de vesprada, en el qual 
van participar 25 efectius de la Poli-
cia Local. Així mateix, va voler agrair 
especialment la labor de la Policia 
de la Generalitat “la seua implicació 
i participació en aquest operatiu”, a 
la Comissió del Bou perquè “va haver 
de doblar esforços i dotar-se de més 
efectius”, i a l'Agrupació Provincial de 
Voluntaris de Protecció Civil per “la 
seua participació”.

Des d’ambdós regidories es va rei-
terar que l'objectiu continuarà sent 
“poder conjugar el dret a la festa 
amb el descans de veïns i veïnes de 
Borriana”, i en aquest propòsit, té un 
paper clau “el treball que realitzen 
tant Policia Local com Protecció Civil 
i totes aquelles persones que hi han 
col·laborat i a qui agraïm el seu treball 
perquè durant les festes de 2019 es 
reduïren la gran majoria d'indicadors 
d'incidències o queixes”.  
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#defestanodecaça, EL RECLAM DE 
L'AJUNTAMENT DE BORRIANA PER 

UNES FESTES RESPECTUOSES

Novament l'Ajuntament va po-
sar en marxa la campanya de 
prevenció d'agressions i asset-

jament sexual durant les festes amb 
el lema #defestanodecaça (i #defies-
tanodecaza), amb l'objectiu d'anar un 
pas per davant en la lluita contra la vi-
olència de gènere i afavorir que les fes-
tes de la Misericòrdia foren un espai en 
què homes i dones tingueren llibertat 
per a gaudir per igual.

Un total de 90 penyes van signar la 
declaració responsable per la qual es 
comprometien a vetlar per la difusió 
de la campanya en els seus casals i 
en les activitats que desenvoluparen.

Cal recordar que les penyes o agru-
pacions d'amics i amigues podien 
adherir-se a la campanya mitjançant 
una declaració i compromís respon-
sable que implicava declarar el local 
de reunió un espai lliure de violència 
sexista, exhibir la imatge de la cam-
panya en el local, però també donar-li 
difusió en xarxes socials.

La campanya mantenia la imatge que 
va crear la Regidoria d'Igualtat en col-
laboració amb la de Festes, en falles, 
però adaptada al context de Miseri-

còrdia i comptava amb la participació 
de la Policia Local i d’establiments 
d'oci de la localitat.

Com a novetat, enguany la campanya 
buscava la complicitat de les penyes o 
agrupacions d'amics i amigues i els im-
plicava perquè designaren una persona 
que actuara d'enllaç entre l'Adminis-
tració i la penya, amb la missió de col-
laborar en la campanya, fer seguiment, 
donar suport a aquelles persones que 
ho pogueren necessitar i participar en 
un taller de formació en la matèria.

De fet, més d'un centenar de  perso-
nes varen participar com a col·labora-
dores de la campanya en un taller de 
formació específic que es va realitzar 
el 3 de setembre a la sala de plens, 
impartit pel doctor en Filosofia i pro-
fessor de Secundària a l’IES Beni-
gasló, Juan Carlos Castelló, que s'ha 
especialitzat en la investigació sobre 
la violència sexista i l'educació contra 
aquesta situació

Punt Violeta itinerant
D'altra banda, el Consistori també 
va preveure la instal·lació d'un Punt 
Violeta itinerant durant la celebració 
de les festes patronals, gestionat per 
Creu Roja en coordinació amb la Poli-
cia Local i la Guàrdia Civil, que comp-
tava amb dos professionals expertes 
en violència de gènere, una en psico-
logia i una altra en integració social, 
així com voluntariat format.

L'objectiu principal del Punt Violeta 
és, a més d'oferir suport i atenció en 
el cas d'una agressió, sensibilitzar la 
ciutadania i prevenir que es produïs-
quen situacions de violència masclis-
ta en les festes. 

La campanya va implicar les penyes buscant la seua complicitat per a tindre 
una persona de referència en les agrupacions
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DIA DE
La Misericòrdia

ELS DOS DISSABTES DE LA 
SETMANA DE FESTES PER 
A GAUDIR DE LA FIRA DEL 
COENT

LA DESFILADA DE FANALETS VA IL·LUMINAR LA 
CIUTAT LA VESPRA DE La Misericòrdia

La Mare de Déu de la Misericòrdia 
va ser la protagonista dels actes 
de celebració en honor seu, que 

es van iniciar amb una missa solem-
ne de matí a la Basílica del Salvador.

Els actes religiosos van continuar a la 
vesprada amb la celebració d’una nova 
eucaristia i, després, la processó de la 
patrona, la Mare de Déu de la Miseri-
còrdia, una trobada multitudinària que 
va recórrer el perímetre de l’antiga vila 
de Borriana pels carrers habituals par-
tint des de la plaça Major i seguint pel 
carrer Major, la Puríssima, Sant Xotxim, 
Sant Vicent, el Pla, el Barranquet, el Pla 
de Sant Blai, i tornant pel carrer Major a 
la plaça Major. 

La cinquena edició de la 'Fira del Coent' e va ampliar als dos dissabtes 
de la setmana festiva i va comptar amb música en viu. Així, es va poder 
gaudir dels seus productes els dies 7 i 14 de setembre, en horari de 18h 

a 22.30h en la plaça de la Mercé, i la fira va ser amenitzada cada dia amb la 
música en viu a càrrec del segell Naraniga.

En aquesta edició varen ser sis les carnisseries que mostraren i posaren a 
disposició dels assistents a la Fira les diferents elaboracions i preparacions 
que es fan del coent, concretament, Cal Picú, Carnisseria Cati, La Cabanenca, 
Carnisseria Carme, La Boutique de la Carne i Carnisseria Manoli. 

La desfilada de Fanalets va il·luminar la ciu-
tat la vespra del dia de la Misericòrdia, en la 
XVII edició. En l'acte tradicional borrianenc va 

participar  la colla de Dolçainers i Tabaleters de 
Borriana amb la col·laboració de Glòria Olivares. 
Durant el recorregut amb la llum dels fanalets il-
luminant els carrers es  va cantar la cançó popular 
'El sereno i la serena'.

Prèviament, el mateix dia 7 a les 19h, a les portes 
del CMC la Mercè va tindre lloc el taller per a la 
confecció de fanalets. 

FESTES DE LA MISERICÒRDIA
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La Batalla de Flors va posar el 
punt final a les festes de la Mare 
de Déu de la Misericòrdia i un 

any més es va convertir en una mos-
tra de l'esforç, l’entusiasme i la crea-
tivitat de les falles de la ciutat per a 
honrar la seua patrona.

Enguany, els premis a les millors 
carrosses van ser per al Barri Valèn-
cia amb el primer premi, seguit de la 
Societat Club Ortega i de Don Bosco. 
El quart premi va ser per a Societat 
Cardenal Tarancón, el cinquè per al 
Barri la Mercè i el sisè per a Quarts 
de Calatrava.

En la celebració del confeti van parti-
cipar les màximes representants de 
les festes de València, Castelló, Ala-
cant, Alzira, Dénia, Gandia, Torrent, 
Sueca, Sagunt, Xàtiva, la Vall d'Uixó 
i Benicarló.

En acabar la Batalla de Flors es va llan-
çar un espectacular castell de focs arti-
ficials com a cloenda de la setmana de 
festes de la Misericòrdia 2019. 

Batalla de flors
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La regidoria de Patrimoni ha rea-
litzat un alçament digital de les 
restes arqueològiques de l'antic 

hospital de Sant Blai, previ a l'inici 
del paviment i disseny de la plaça de 
l'entorn de Sant Blai.

Segons ha explicat el regidor de Pa-
trimoni, Vicent Granel, l'actuació ha 
consistit en un escanejat amb dron 
a tres altures, una ortofoto georefe-
renciada de tot el jaciment arqueo-
lògic i de tot l'entorn, que implica la 
plaça i tota l'ermita i un model digital 
del jaciment, i 3D de l'ermita de Sant 
Blai i l'entorn.

Amb l'ortofoto, ha precisat Granel, 
s'obté la presentació fotogràfica «de 
tot el jaciment, i es poden analitzar 
tots els elements en la mateixa es-
cala, lliure d'errors i deformacions, i 
amb la mateixa validesa que un plà-
nol cartogràfic».

Jaciment
Cal recordar que en les obres prepa-
ratòries per a connectar els desaigües 
amb la xarxa de clavegueram del car-
rer Sant Blai, preliminars a les obres 
de condicionament de l'entorn de Sant 
Blai, es va descobrir el jaciment amb 
estructures de l'hospital medieval, de 
l'hospital modern i, també, part del sol. 
Així mateix, també van trobar ceràmica 
d'aquella època i un pou musulmà.

Sobre aquest tema el regidor de pa-
trimoni ha indicat que s'ha considerat 
que en l'obra definitiva «es deixarà una 
part descoberta del jaciment per a di-
vulgació i coneixement de l'antic hospi-
tal de Sant Blai, i també del sol».

Projecte
L'Ajuntament va començar la segona 
setmana de juliol les obres de condici-
onament de l'entorn de Sant Blai, que 
amb un import de 431.000 euros dins 

de l'Estratègia Edusi dels Fons Feder, 
permet reformar i rehabilitar l'ermita 
de Sant Blai, la plaça annexa i el carrer 
adjacent.

Prèviament, es van iniciar els treballs 
de connexió d'aigua basats en la ins-
tal·lació de les canalitzacions de desai-
gües necessàries per a evacuar l'aigua 
de pluja de la mateixa plaça.

Granel ha manifestat que amb aques-
ta actuació es podrà recuperar un espai 
que, al seu judici, «havia estat abando-
nat fins avui i que ara comptarà amb el 
reconeixement necessari».

Concretament, les obres que s'estan re-
alitzant consisteixen en la rehabilitació 
de les tres façanes exteriors de l'ermita 
i, especialment, les dos que han estat 
durant molts anys adossades a habitat-
ges. A més de la instal·lació d'il·luminació 
nocturna i la rehabilitació de les façanes 
de l’entorn amb jardins verticals.

També inclou, ha detallat el responsa-
ble municipal de Cultura i Patrimoni, 
«la recuperació de la història a través 
del disseny de la nova plaça. A l'entra-
da del 'Jardí de l'Hospital', que és com 
es denominarà ara l'entorn de l'ermita, 
s'accedirà per un gran reixat que repre-
sentarà l'antic hospital, per a la qual 
cosa es recuperarà el taulell que ara es 
troba deteriorat».

Pel que fa a la zona que ocupava la 
banda de música, es col·locarà una 
pèrgola per a realitzar activitats cultu-
rals i musicals i es crearà un espai en 
què tindrà un especial protagonisme la 
popular Font del Vi, eix de les celebra-
cions del matí del 3 de febrer durant la 
festivitat de Sant Blai. 

PATRIMONI REALITZA UN ALÇAMENT
DIGITAL DE LES RESTES ARQUEOLÒGIQUES

DE L'ANTIC HOSPITAL DE SANT BLAI
Amb un escanejat amb dron a tres altures, una ortofoto georeferenciada 

de tot el jaciment arqueològic i de tot l'entorn, un model digital del jaciment 
i 3D de l'ermita de Sant Blai i l'entorn

Es deixarà una part descoberta del jaciment per a divulgació i coneixement 
de l'antic hospital de Sant Blai, i també del sol

PATRIMONI
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L'AJUNTAMENT ACORDA EL REAJUSTAMENT 
D'ANUALITATS PER A LA CONSTRUCCIÓ L'IES 

JAUME I INCLÒS EN EL PLA EDIFICANT

L'equip de govern de l'Ajunta-
ment ha acordat el reajusta-
ment de les anualitats eco-

nòmiques per a la realització del 
projecte de construcció i renovació 
de la infraestructura de l'IES Jaume 
I de Borriana, inclòs i finançat pel Pla 
Edificant de la Conselleria d'Educa-
ció, per a adaptar-les a les quanties 
que efectivament seran executades i 
facturades els propers anys.

Així, l'executiu municipal ha adequat 
les anualitats sense afectar el pres-
supost total global que ascendeix a 
13.513.523,89 euros, però tenint en 
compte que en l'anualitat de 2019 
s'executaran els imports corres-
ponents als serveis de redacció del 
projecte, i considerant que les obres 
podrien iniciar-se en el tercer trimes-
tre de 2020 i finalitzar l'any 2022.

Les anualitats quedaran en 385.314,33 
€ per a 2019, 3.938.462,87 per a 
2020, 7.876.925,74 per a 2021 i 
1.312.820,95 € per a 2022.

Paral·lelament, l'alcaldessa Maria Jo-
sep Safont ha anunciat que ja ha sig-
nat el contracte administratiu amb 
Santatecla Arquitectos SLP per a la 
redacció dels projectes, documents 
tècnics i direcció facultativa per a la 
construcció i posada en funciona-
ment del nou centre d'ensenyament 
secundari que substituirà l'actual IES 
Jaume I.

Entre les clàusules del contracte sig-
nat destaca la reducció del termini 
d'execució previst per a la redacció 
del projecte en 28 dies naturals. Així, 
està previst que per a finals de no-
vembre estiga el projecte redactat i 

puga iniciar-se el procediment per a 
l’adjudicació de les obres.

Amb aquesta iniciativa s'avança en 
la renovació integral de les instal·la-
cions de l'institut Jaume I del muni-
cipi després de complir mig segle de 
vida posat que va començar a acollir 
alumnes l'any 1968.

Després d’enderrocar per complet 
l’edifici actual per a alçar el nou cen-
tre, el resultat final serà un institut 
de dos blocs en els quals s’impartirà 
Secundària, Batxillerat i Formació 
Professional. D’aquesta manera, 
els tallers dels cicles formatius que 
actualment estan instal·lats a l’antic 
escorxador del camí Xamussa pas-
saran a les noves instal·lacions de 
l’IES Jaume I. 

El pressupost global del projecte ascendeix a 13.513.523,89 euros

EDUCACIÓ

 



L'AJUNTAMENT HA REALITZAT UNA CONSULTA 
PÚBLICA PRÈVIA PER A LA REDACCIÓ DE 

L'ESBORRANY DEL PLA DE LA MARJALERIA

L'Ajuntament ha realitzat a tra-
vés del portal web una consul-
ta pública prèvia a la ciutadania 

durant el mes de setembre per a la 
redacció de l'esborrany del Pla de la 
Marjaleria, els resultats de la qual es 
tindran en compte per a la seua ela-
boració i redacció.

Així ho va anunciar el regidor d'Urba-
nisme, Bruno Arnandis, que va ex-
plicar que aquesta consulta pública 
prèvia “tindrà efectes administratius 
interns, preparatoris de la redacció 
del pla, i obligarà a elaborar un infor-
me de resposta conjunta a les apor-
tacions rebudes”.

A més, va indicar que el resultat de 
la consulta, “haurà d'incorporar-se a 
l'expedient amb indicació del nombre 
de participants, nombre d'opinions 
emeses i l'informe de resposta”.

Per a facilitar les aportacions de 
les persones al Pla de la Marjaleria, 

l'Ajuntament va publicar un docu-
ment senzill disponible en el web 
municipal que arreplega “les princi-
pals problemàtiques i possibles ac-
tuacions sobre la Marjaleria”, va pre-
cisar Arnandis.

Així mateix, el document indica de 
manera succinta els problemes que 
es pretenen solucionar amb la inici-
ativa, la necessitat i oportunitat de 
l’aprovació, els objectius del pla i les 
possibles solucions alternatives.

Aquesta iniciativa de consulta va es-
tar oberta tot el mes de setembre, 
però no és en cap cas un procediment 
tancat, sinó el primer pas del procés 
de participació pública que acompa-
nyarà l'elaboració del Pla Especial”.

Pla Especial de la Marjal de Borriana

El responsable municipal d'Urbanis-
me va recordar que l'Ajuntament ha 
iniciat el procés d'elaboració del Pla 

Especial de Minimització d'Impactes 
Territorials de la Marjal de Borriana, 
que podrà regularitzar tots els habi-
tatges en sol no urbanitzable que van 
ser edificades abans del 20 d'agost 
de 2014, en la Zona Humida Cata-
logada Marjal de Nules-Borriana i el 
seu entorn.

L'objectiu, va matisar, és “dotar el 
municipi d'un instrument de planeja-
ment que permeta ordenar aquesta 
zona del territori i minimitzar l'im-
pacte ambiental de l'edificació ja 
consolidada en aquesta zona costa-
nera del terme municipal”.

En l'àrea que podem denominar Mar-
jaleria existeixen un poc més de 400 
edificacions, en gran part habitatges 
de segona o fins i tot primera resi-
dència, situades en la zona que s'es-
tén entre el camí de les Tancades i el 
camí de la Ratlla.

Aquestes edificacions es van cons-
truir en un moment històric de menor 
sensibilitat mediambiental, en què 
les edificacions irregulars annexes a 
xicotetes explotacions agrícoles eren 
habituals en aquests espais naturals. 
Disposades generalment al voltant 
de camins consolidats, no disposen 
dels serveis urbanístics necessaris 
per a minimitzar el seu impacte so-
bre el territori i, especialment, sobre 
la zona humida en la qual se situen.

L'Ajuntament ha dut a terme inter-
vencions en matèria de legalitat ur-
banística, i ha remés a la fiscalia ex-
pedientes per edificacions il·legals. 
Aquesta actuació rep el suport de la 
població en general i principalment 
dels afectats, que estan d’acord amb 
la negativa del Consistori al fet que es 
construïsquen noves edificacions. 

El Pla Especial de Minimització d'Impactes Territorials de la Marjal de Borriana 
regularitzarà tots els habitatges en sol no urbanitzable que van ser edificats 

abans del 20 d'agost de 2014

MARJALERIA
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ELS CABUTS DE LA MERCÉ VAN TORNAR ALS 
CARRERS DE BORRIANA I ELS XIQUETS I XIQUETES 
ELS VAN REBRE AMB 1.500 APLAUDIDORS 
DE PLÀSTIC

Amb l'arribada de la festivitat 
de la Mercé es va tornar a ce-
lebrar a Borriana la festa dels 

Cabuts de la Mercé als voltants de la 
parròquia i del Centre Municipal de 
Cultura la Mercé, antic convent dels 
mercedaris, que va atraure la parti-
cipació de centenars de xiquets i xi-
quetes de la ciutat, per a continuar 
amb la tradició de simular una ba-
talla a bastonades contra les figures 
dels cabuts.

La vespra del dia de la Mercé, va ser 
quan la tradició va tornar amb l'es-
perada, divertida i particular trobada 
entre els xiquets i xiquetes de Borri-
ana i els cabuts, que van tornar a per-
seguir-se pels carrers per on discorre 
l'arrelada i tradicional cercavila.

Precisament, perquè la lluita entre 
els més xicotets i els cabuts de Bor-
riana es tornara a lliurar amb segu-
retat i diversió es van repartir 1.500 
aplaudidors de plàstic, material que 
es va incorporar en la celebració en 
2016 per a minimitzar els riscos de 
lesió i procurar que cada vegada més 
xiquets i xiquetes s'atrevisquen a 
participar en la festa

El dimarts 24 de setembre es varen 
celebrar els principals actes de major 
solemnitat en honor a la Mercé, a les 
19h la missa i, a continuació, la tra-
dicional processó en què solen par-
ticipar els veïns i les veïnes del barri i 
el conjunt de la ciutat per a honrar la 
Mercé i així complir amb la llarga tra-
dició dels actes tant religiosos com 
populars que en el seu honor se ce-

lebren cada any a finals de setembre 
en la capital de la Plana Baixa.

El mateix dia, la música i la tradició 
popular van tindre el seu espai propi, 
amb la Colla de dolçainers i tabaleters 
de Borriana que van fer ballar Gegants 
i Cabuts just a les portes de l'església 
de la Mercé i, així, es van sumar a la 
celebració al costat de l'Associació de 
Gegants i Cabuts de Borriana. 

ÀREA ECONÒMICA ‑ INTERVENCIÓ
L'Ajuntament Ple, en sessió extraordinària celebrada el dia vint-i-cinc d'octubre  de dos mil dinou,  ha acordat  
aprovar  provisionalment la modificació de   les  Ordenances  Fiscals que es  detallen a continuació,  per a la seua 
entrada en vigor l'1 de gener de l'any 2.020:

•  Ordenança Fiscal Reguladora de l'Impost sobre Béns Immobles, l'Impost sobre Activitats Econòmiques, 
Impost sobre l'Increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana, de l'Impost sobre Construccions, 
Instal·lacions i Obres, de les Ordenances Fiscals Reguladores de la Taxa per Prestació de Serveis de gestió 
de Residus, de la Taxa per Concurrència a Proves Selectives per a l'Ingrés de Personal, Taxes per Prestació 
de Serveis per l'Àrea de Serveis Socials, Taxes per Serveis Esportius, Taxes Serveis Culturals, Taxes Serveis 
Joventut i Taxes per Serveis d'Escola de Matí . 

De  conformitat amb allò que disposa l’article 17  del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei   reguladora   de  les  hisendes locals , s'anuncia que els dits acords, amb  tots els 
seus  antecedents, quedaran exposats al públic en este Ajuntament, per un termini de trenta dies  a comptar 
del següent  al  de  la publicació d'este  anunci  en  el Butlletí  Oficial  de la Província, durant el qual podran  els 
interessats presentar les reclamacions que estimen oportunes. En el cas que no es presenten reclamacions 
s'entendran  definitivament  adoptats els  acords  fins llavors  provisionals, de conformitat amb el que establix 
l'article 17.3 de l'esmentada norma.

Borriana a 25 d'octubre de 2019

La Regidora Delegada d'Hisenda
Cristina Rius Cervera

TRADICIONS

 



E l dia 6 de juliol l’Associació de 
Gegants i Cabuts de Borriana 
es va desplaçar a la localitat de 

Rubí, on va tindre lloc, al seu Ajunta-
ment, la segona part de l’agermana-
ment entre l’agrupació borrianenca 
i la Colla de Geganters de Rubí, on 
també va participar durant la ves-
prada en la XXVI Trobada de Gegants 
i Capgrossos de la ciutat vallesana.

Després d’haver realitzat la prime-
ra part de l’agermanament al Cen-
tre Municipal de Cultura la Mercé de 

Borriana durant el 12é Aplec de Ge-
gants i Cabuts en les festes de Sant 
Blai, queden així segellats els llaços 
d’amistat i germanor que uneixen i 
uniran les dos colles geganteres du-
rant molts anys.

La colla borrianenca, al sendemà, 
també es va desplaçar a la localitat 
veïna de Barberà del Vallès on van 
participar en la XXVIII Trobada de Ge-
gants i, d’aquesta manera, els van 
tornar la visita que vallesans van fer 
a Borriana al mes de febrer. 

ASNADE es una asociación  inte-
grada por vecinos  del Cami Les 
Tancades-Serratella que se cons-
tituyó  como tal en  el año 2002 (G 
12592044)     con el fin de concien-
ciar a los ciudadanos y a los poderes 
políticos de la errónea decisión de 
instalar una depuradora junto al mar.

Como consecuencia de esa incorrec-
ta  decisión,  la  depuradora degra-
da con sus olores un amplio entorno 
que, dependiendo hacia donde sople 
el viento, alcanza toda la zona sur del 
puerto de Burriana, desde la escolle-
ra de poniente a la Serratella y por el 
oeste llega a los vecinos de la Pedre-
ra y más allá.

Ocurre lo mismo en el litoral en don-
de la playa sur está condenada a per-
derse si no se da una solución, a largo 
plazo, pero en la dirección correcta.

¿Qué iniciativas se han tomado des‑
de ASNADE?
Nuestra asociación tuvo mucho pro-
tagonismo cuando se hizo público el 
proyecto del PAI Pedrera-Port, una 
iniciativa urbanística que pretendía 
pasar por encima de los pequeños 
propietarios para expulsarles de una 
zona   que algunos vienen ocupan-
do desde  hace generaciones atrás. 
ASNADE no estuvo en contra del 
proyecto sino en contra de  lo que 

fue una actitud  político-empresarial 
soberbia alejada del diálogo con los 
afectados.

Finalmente los asociados lograron 
que  empresa y ayuntamiento se 
avinieran  a hablar y de ahí nació un 
pacto, algo que no debería ser tan 
complicado en democracia.

Sobre el tema de la depuradora As-
nade ha intervenido por dos veces 
con preguntas en el pleno municipal, 
aprovechando la normativa que re-
gula la participación de los ciudada-
nos en los plenos. También hay que 
reseñar que nos hemos reunido con 
vecinos de la Serratella preocupados 
por el mismo tema.

En las pasadas elecciones ASNA-
DE intervino en la campaña electoral 
haciendo públicas sus inquietudes y 

buscando que fueran recogidas por 
los diferentes partidos políticos. Las  
medidas  que cada partido puso en su 
programa se difundieron públicamente 
mediante el reparto de folletos.

Recientemente, en los últimos me-
ses, la asociación ha colocado un car-
tel en una valla en primera línea del 
mar con el eslogan “AIRE NET, AIGUA 
NETA” en busca de concienciar a ciu-
dadanos y grupos políticos de que es 
necesario estudiar una solución a un 
problema que es de todos y que nos 
afecta a todos.

Contacto
Para contactar y colaborar con la aso-
ciación cualquiera puede dirigirse a nu-
estro correo sequiols @  hotmail.com

Joan Pasqual Enrique Carbonell 
‑Presidente ‑ 

AGERMANAMENT DE LES COLLES GEGANTERES 
DE BORRIANA I RUBÍ

¿QUÉ ES ASNADE?

PARTCIPACIÓ CIUTADANA

10 |  11



CLUB
KAYAKPOLO 
BURRIANA

E l Club de Kayakpolo de Burriana 
tiene el honor de presentar el 
primer curso anual de la Acade-

mia de Kayakpolo.

Si no sabes que es el kayakpolo te 
invitamos a una jornada de Puertas 
abiertas, completamente gratis y sin 
compromiso el día 17 de noviembre a 
las 10:30h en nuestras instalaciones 
en la Marina Burriananova (junto al 
Restaurante Rita y Pepa). 

Si no has llegado a tiempo, también 
puedes visitarnos el 24 de noviembre 
a las 10:30h.

El curso anual de la Academia incluye:

·Entrenamientos semanales

·Entrenador Titulado

·Acceso a la competición autonómica

·Material necesario para la realiza-
ción del deporte

El 17 de noviembre daremos más in-
formación de la Academia. 

Para más información, y confirma-
ción de asistencia no dudéis en lla-
mar al 606 132 668 (También puedes 
mandar un Whatsapp) 

PARTCIPACIÓ CIUTADANA

 



EL CONSERVATORI ELEMENTAL ABEL 
MUS ACONSEGUEIX AUGMENTAR LA SEUA 

SUBVENCIÓ FINS ALS 56.000 €

XAVI CASTILLO, PEPA CASES I ARANTXA GON-
ZÁLEZ EN EL 'FESTIVAL DE L'HUMOR EN VA-

LENCIÀ' A FAVOR DE L'ASSOCIACIÓ 'CON-
QUISTANT ESCALONS'

Un acte solidari amb la col·laboració de l'Ajuntament al teatre Payà de Borriana

E l Conservatori Elemental de 
Música Abel Mus ha acon-
seguit una subvenció de 

56.097,73€ de la Generalitat Va-
lenciana en 2019. Aquesta sub-
venció constitueix la major quantia 
de tota la Comunitat Valenciana 
i suposa una quarta part del total 
que la Conselleria d'Educació des-
tina als centres d'ensenyaments 
elementals (206.800€) i implica un 
augment de quasi 15.000 respecte 
de l'any passat.

Es tracta de la tercera subvenció 
que el Centre Municipal de les Arts 
Rafel Martí de Viciana rep pel seu 
treball en les àrees de música, amb 
l'Escola de Música Pasqual Rubert i 
el conservatori elemental, i dansa, 

amb l'Escola Municipal de Dansa, 
les tres les més quantioses en cada 
categoria.

El regidor de Cultura i president del 
centre, Vicent Granel, ha explicat que 
les tres subvencions han pujat res-
pecte a l'any passat, i són “el reflex 
del fort compromís municipal amb la 
cultura en el municipi i la seua tena-
citat perquè la seua pràctica arribe al 
major nombre de persones possible 
a uns preus assequibles”.

En aquestes subvencions es puntua 
de manera objectiva el nombre de 
disciplines impartides, la formació 
i la idoneïtat del professorat per a 
impartir-les, el nombre d'alumnes, 
l'esforç econòmic realitzat per l'en-
titat i per l'alumnat perquè siga una 

activitat sostenible, la innovació 
educativa, entre d’altres.

Amb més de 10 anys de vida, el 
Conservatori Elemental de Música 
Abel Mus “és un referent en la pro-
víncia i un gran nombre dels nostres 
alumnes contínua amb els estudis 
professionals en altres conservato-
ris, passant any rere any les proves 
d'accés exigides”, ha explicat Granel.

Així doncs, ha manifestat, “podem 
estar d'enhorabona a Borriana pel 
reconeixement implícit que suposen 
aquestes tres subvencions, al treball 
d'ensenyament de la música i de la 
dansa que es realitza des de fa molt 
de temps a la ciutat i que s'ha man-
tingut al llarg del temps malgrat els 
moments de crisi econòmica”. 

Xavi Castillo, Pepa Cases i 
Arantxa González varen parti-
cipar a l’octubre al teatre Payà 

de Borriana en el 'Festival de l'Humor 
en valencià', un acte solidari organit-
zat per l'associació 'Conquistant Es-
calons' amb la col·laboració de l'Ajun-
tament de ciutat.

El regidor de Cultura, Vicent Granel, 
i el president de l'entitat, Abrahán 
Guirao, van presentar l'espectacle 
solidari, l'objectiu del qual era re-
captar fons a favor de la investigació 
mèdica de la distròfia muscular LG-
MD1F i el VIH.

Aquest festival de l'humor s'emmar-
ca dins de les iniciatives que du a 
terme l'associació amb la finalitat de 
recaptar fons que financen les inves-
tigacions per a trobar cura a la malal-
tia muscular genètica i degenerativa 
Distròfia Muscular de Cintures 1F, 
que pateixen els membres de Con-
quistant Escalons.

Per aquest motiu, l'associació busca 
suport i patrocinadors que vulguen 
col·laborar i ajudar a cobrir les despe-
ses derivades de l’espectacle, perquè 
la major quantitat possible de la re-
captació es dedique a la investigació.

L'Associació Conquistant Escalons la 
forma una família que pateix, des de 
fa més de 8 generacions, una muta-
ció genètica única al món que els fa 
emmalaltir, però, alhora, alguns ci-
entífics han provat que els converteix 
en immunes al VIH. 

CULTURA
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LES EXPOSICIONS 'UNIVERS PLAYMOBIL 
BORRIANA' I 'CIUTAT DE SOMIADORS' ESTA-
RAN OBERTES FINS AL 5 DE GENER DE 2020

LOLA HERRERA VA OMPLIR EL TEATRE PAYÀ 
AMB 'CINCO HORAS CON MARIO'

Les exposicions 'Univers Play-
mobil Borriana' de l'Associació 
Espanyola de col·leccionistes 

de Playmobil 'Aesclick', i la mostra 
'Ciutat de somiadors' de Sandra Valls 
programades per l'Ajuntament es-
taran obertes fins al 5 de gener de 
2020 en el Centre Municipal de Cul-
tura la Mercé.

El CMC la Mercé acull per primera 
vegada a la província de Castelló una 
exposició de l'Associació Espanyo-
la de col·leccionistes de Playmobil 
'Aesclick'. Aquesta entitat reuneix 
col·leccionistes i aficionats d'aquests 
entranyables joguets que s’espera 
que facen passar a les famílies uns 
moments memorables, recordant la 
infància i les vesprades de jocs. 

Un total de 8 diorames, més de 
20.000 peces i 2.000 figures conver-

teixen 'Univers Playmobil Borriana' 
en una de les exposicions més grans 
que s'han celebrat fins al moment en 
la Comunitat Valenciana. Durant l'ex-
posició, els visitants poden participar 
en el concurs 'click amagat', on hau-
ran de trobar unes figures amagades 
dins dels diorames, i entre les perso-
nes encertants es farà el sorteig de 
diversos packs de playmobil.

L'exposició es complementarà amb 
un mercat de col·leccionisme els dies 
22, 23 i 24 de novembre i, per al Na-
dal, amb un Betlem, també de les 
entranyables figures, que es muntarà 
en el CMC la Mercé. 

Respecte a la mostra 'Ciutat de so-
miadors', és la primera sèrie pictòrica 
de l'artista borrianenca Sandra Valls 
i es tracta d'una col·lecció de huit pin-
tures a l'oli pensada amb un sentit 
d'exploració i de canvi, amb les quals 
convida a emprendre un viatge d'in-
vestigació i descobriment dels anhels 
propis. Un recorregut que comença 
amb l'inconformisme, passant per 
l'alliberament i després la incertesa, 
fins a arribar a un nou camí promete-
dor. És, així, una mirada que evoca al 
creixement personal. 

El teatre Payà va viure l'últim diu-
menge d'octubre una vesprada 
memorable amb l'actuació de 

Lola Herrera en el paper de Carmen 
Sotillo en Cinco horas con Mario. Totes 
les entrades anticipades i les de taqui-
lles esgotades.

La versió teatral de Cinco horas con Ma-
rio es va estrenar el 1979 i està consi-
derada una obra cabdal de l'escena es-
panyola dels últims quaranta anys. Lola 
Herrera ha encarnat el paper de Carmen 
Sotillo en pràcticament la totalitat dels 
muntatges d'aquesta obra.

La trama se situa al març de 1966, Car-
men Sotillo acaba de perdre el seu ma-
rit Mario de forma inesperada. Després 
que les visites i la família s'han retirat, 
ella sola vela durant l'última nit el ca-
dàver del seu marit i inicia amb ell un 
monòleg-diàleg en el qual descobrim 
les seues personalitats i els conflictes 
del seu matrimoni.

Amb una forma entretallada, detallista 
al mínim, reiterativa i plena de tòpics, 
Carmen Sotillo diu coses, manifesta 
sentiments i emet judicis que a moltes 
persones avui els poden semblar in-
creïbles, però que existien, que aque-

lles “coses” de Carmen estaven en la 
vida de cada dia.

Aquesta representació és un dels actes 
més destacats de la programació de 
Cultura per a l'últim trimestre de l'any 
i està coprogramada amb el suport de 
l'Institut Valencià de Cultura. 

Un total de 8 diorames, més de 20.000 peces i 2.000 figures converteixen 'Univers 
Playmobil Borriana' en una de les exposicions més grans d’aquestes figures que s'han 

celebrat fins ara a la Comunitat Valenciana

El teatre Payà va viure l'últim diumenge d'octubre una vesprada memorable amb l'actuació 
de Lola Herrera en el paper de Carmen Sotillo

CULTURA

 



SAFONT REIVINDICA PER ALS MUNICIPIS
«PODER REBRE EL FINANÇAMENT QUE ENS 

CORRESPON I GESTIONAR LES COMPETÈNCIES 
PER A MILLORAR LA VIDA DE LA CIUTADANIA»

L'alcaldessa, Maria Josep Safont, 
va reivindicar, en l'acte institu-
cional del 9 d'Octubre celebrat 

a Borriana, que es reconega “amb ca-
ràcter general” que les corporacions 
locals són “majors d'edat” i per tant ha 
exigit “poder rebre el finançament que 
ens correspon i gestionar les compe-
tències que poden millorar la vida de la 
nostra ciutadania”.

Així ho va manifestar Safont en la sala 
de Plens de l'Ajuntament de Borriana, 
on es va celebrar l'acte institucional 
del 9 d'Octubre, en el qual, a més, la 
Corporació va homenatjar el personal 
municipal retirat durant aquest últim 
any, i que en aquesta ocasió han sigut 
un total de 10 persones.

En la seua intervenció l'alcaldessa es 
va mostrar “orgullosa” com a borria-
nenca i com a valenciana per ser “he-
reus d'aquelles antigues corts forals 
valencianes que van mantenir la seua 
vigència fins al segle XVIII, formades 
pels tres braços del poder medieval: 
l'eclesiàstic, el militar i el territorial”, on 
segons ha assegurat es pot reconèi-
xer “un primer intent de caminar cap 
al municipalisme que ens ha portat on 
estem ara”.

Des de Borriana, va argumentar, “una 
vila reial que tenia un lloc reservat al 
Saló de Corts de València, una ciutat 
que ha format part essencial de la his-

tòria i de la trajectòria cultural, social, 
política o econòmica del nostre país, 
volem continuar reivindicant que la 
nostra gent no vol ser més que ningú 
però tampoc menys”.

A més, l'alcaldessa es va referir a la 
commemoració d’enguany com a 
“molt significativa per al municipalis-
me” perquè els governs locals i, per 
tant, l'Ajuntament de Borriana, “cele-
bren quaranta anys de democràcia i de 
participació ciutadana”.

Sobre aquest tema va destacar l'ex-
periència de la convivència en llibertat 
de la ciutadania del municipi a la qual 
ha qualificat de “compromesa, parti-
cipativa, implicada, crítica i orgullosa 
de ser o de viure a Borriana”, i ha pre-
cisat que l'actiu “més valuós” en l'ac-
tualitat són els veïns i veïnes perquè 
“som oberts, treballadors, i preparats 
i il·lusionats per a poder fer avançar la 
nostra societat seguint els progressos 
que fan que els esforços hagen d'anar 
adaptant-se a les noves exigències”.

La primera edil va posar l'accent en el 
futur, “no podem deixar de reivindicar 
ni oblidar els nostres orígens, però, i 
sempre a partir de la nostra història, 
hem de pensar sempre en tot allò que 
ha d'arribar, perquè el futur és una res-
ponsabilitat compartida entre totes les 
persones que formem la nostra ciutat”.

10 homenatjats
En l'acte institucional l'alcaldessa va 
imposar la insígnia de la ciutat a les 
10 persones treballadores municipals 
que s'han retirat en aquest últim any, 
concretament a Vicent López García, 
Agustín Feliu Gallén, Ángel Adán Ortiz, 
Rafael Ribes Ventura, Àngel Carneros 
Azañón, José Ramón Gavara Aymerich, 
Àngel Hernández Lucha, Francisco José 

Juan Segarra, Antonio Garrido Garcia, i 
José Manuel Ruiz Aguilar.

Així mateix, els va donar l'enhorabona 
perquè després d'haver oferit la seua 
dedicació a la ciutadania de Borriana, 
cadascú des del seu lloc de treball a 
l'Ajuntament, “arriben a aqueixa etapa 
de la vida que obri un futur joiós ben 
guanyat després de tants anys de tre-
ball”.

Desfilada
En acabar l'acte institucional a la sala 
de Plens de l'Ajuntament, varen conti-
nuar els actes de celebració a la plaça 
Major amb la interpretació de l'himne 
de la Comunitat Valenciana per part de 
la banda de la Filharmònica de Borria-
na que va precedir els balls tradicionals 
mediterranis i l'inici de la Desfilada del 
9 d'Octubre.

Una processó cívica que enguany va 
comptar amb la participació de la com-
panyia de teatre la Fam creant un es-
pectacle expressament per a Borriana i 
un acompanyament teatral, amb la re-
creació de l'entrada històrica de Jaume 
I i Na Violant d'Hongria a cavall acom-
panyats pel seguici reial i pels grups 
locals de Dolçainers i Tabaleters, el de 
Danses Tradicionals l'Arenilla, l'Associ-
ació de Gegants i Cabuts i la banda de 
la Filharmònica de Borriana. 

En l'acte institucional del 9 d'Octubre celebrat a Borriana i en el qual també s'ha 
homenatjat el personal municipal retirat durant aquest últim any

9 D'OCTUBRE
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LA CIUTAT VA ACOLLIR L’OPEN STREETS DAY 
AMB MÉS DE 20 ACTIVITATS ESPORTIVES

AL CARRER

MÉS DE 2.000 ESCOLARS DE 
TOTS EL CENTRES EDUCATIUS 
DEL MUNICIPI VAN PARTICIPAR 
EN LA SETMANA DE L'ESPORT

L'ALCALDESSA VA 
LLIURAR ELS TRO-
FEUS DE L'ÚLTIMA 
PROVA DEL XXXVI 
CIRCUIT PROVINCIAL 
DE TENIS DE CASTE-
LLÓ EN LES CATEGO-
RIES D'ALEVÍ I CADET

Jocs, esport i diversió per a tota la família el passat diumenge 22 de setembre amb la 
iniciativa 'Dia dels carrers oberts' 

La ciutat es va sumar al concepte 
europeu d’Open Streets Day i el 
diumenge 22 de setembre l’SME 

va transformar la plaça Major, el carrer 
Major i el Pla en llocs per a la pràctica 
d'activitat física recreativa, jocs i acti-
vitats esportives per a tota la família, 
com a part de la Setmana Europea de 
la Mobilitat, programant l'esdeveni-
ment per al Dia sense cotxes, 22 de 
setembre.

Jocs de carrer, pilates, ioga, salts d'al-
tura, velocitat, relleus, bàdminton, mi-

nitenis, futbol sala, bàsquet, judo, tir 
amb arc, colpbol, zumba i spinning, són 
només un exemple de les més de 20 
activitats que es van practicar en les 
13 zones que es varen delimitar.

També es va realitzar una passejada 
Intergeneracional pels carrers pròxims 
al Pla d'una distància d'aproximada-
ment 1.300m, un recorregut guiat 
per unes targetes amb uns codis QR 
que oferiren informació saludable als 
participants i l'objectiu dels quals era 
aconseguir que participants de dife-
rents generacions pogueren compartir 
la pràctica d'aquesta activitat.

En l'esdeveniment a més varen fer sor-
teigs de material de marxandatge. 

Més de 2.000 escolars de tots el 
centres educatius de la ciutat 
van participar en la Setmana de 

l'Esport per a escolars, organitzada per 
la Regidoria d’Espots de l'Ajuntament de 
Borriana en el camp de futbol municipal 
San Fernando, per a commemorar el Dia 
Europeu de l'Esport Escolar.

A més, dos atletes del Platges de 
Castelló, l'internacional Eric Peñal-
ber i l'atleta olímpic Lois Mikel 
Martínez, acompanyats pel seu en-
trenador, Toni Simarro, i el regidor 
d'Esports, Vicent Aparisi, van com-
partir una de les jornades esportives 
amb els escolars. 

L'alcaldessa de Borriana, Maria 
Josep Safont va lliurar els tro-
feus de l'última prova del tor-

neig, en les categories d'aleví i cadet, 
del XXXVI Circuit Provincial de Tenis 
de Castelló-Trofeu Nissan Satra que 
es va disputar del 2 al 7 de setembre 
en el Club de Tenis Borriana. En l'acte 
de lliurament van participar també el 
regidor d'Esports, Vicent Aparisi, i la 
presidenta del Club de Tenis Borria-
na, M. Ángeles Prado. 

ESPORTS

 



'I TORNEIG DE PRETEMPORADA' DE BÀSQUET 
INFANTIL DE LA CIUTAT

ELS EQUIPS DE CAIAC POLO DE LA COMUNITAT 
VALENCIANA TRIOMFEN EN EL XXIV CAMPIONAT 

D'ESPANYA PER AUTONOMIES CELEBRAT A BORRIANA

L'ALCALDESSA VA ENTREGAR ELS TROFEUS DE 
LA VUITENA EDICIÓ DEL MEMORIAL ASUNCIÓN 

ENRIQUE D'ESCACS

La Federació de Piragüisme de la Comunitat Valenciana va aconseguir els primers llocs 
en la categories masculina absoluta, Sub 21 i Sub 16, i el tercer lloc 

en la femenina absoluta-Iberdrola

Els equips de caiac polo de la Co-
munitat Valenciana van triomfar 
i van pujar al pòdium en totes les 

categories del XXIV Campionat d'Es-
panya per Autonomies celebrat el cap 
de setmana en la marina BurrianaNova 
del Port de Borriana, organitzat per la 
Federació de Piragüisme de la Comu-
nitat Valenciana i la Reial Federació 
Espanyola de Piragüisme.

La federació de la Comunitat Valenci-
ana va aconseguir el primer lloc en les 
categories masculina absoluta, Sub 21 

i Sub 16, i el tercer lloc en la femenina 
absoluta-Iberdrola.

En el lliurament de trofeus van participar 
l'alcaldessa, Maria Josep Safont, el regi-
dor d'Esports, Vicent Aparisi, i la regidora 
de Joventut i també diputada provincial 

de Joventut, Lluïsa Monferrer, al costat 
del president de la Federació de Pira-
güisme de la Comunitat Valenciana, Juan 
Antonio Cinto, i el director de la marina 
Burriananova, Pepe Guillén.

Andalusia, Catalunya, Madrid, Múrcia, 
Galícia, Castella-la Manxa i la Comuni-
tat Valenciana amb més de 200 pira-
güistes de caiac polo de les categories 
masculina absoluta, femenina abso-
luta-Iberdrola, Sub 21 i Sub 16 es van 
disputar durant tot un cap de setmana 
la classificació. 

L'alcaldessa, Maria Josep Safont, 
va presidir el lliurament de pre-
mis de la vuitena edició del Me-

morial Asunción Enrique d'escacs, en el 

qual, amb més de 500€ en premis, van 
participar un total de 46 jugadors de la 
Comunitat Valenciana i que es va dis-
putar durant la recta final de les festes 
de la Misericòrdia en les instal·lacions 
de la Casa de la Cultura de Borriana.

En l’entrega de trofeus del Memo-
rial també van participar el regidor 
d'Esports, Vicent Aparisi, la regidora 
de Festes, Lluïsa Monferrer, la neta 
d'Asunción Enrique, Ana Vernia, la Rei-

na Fallera, Mar Zamora, la Reina Falle-
ra Infantil, Anne Alós, i l'organitzador 
del torneig, Pablo Aymerich.

La victòria en la màxima categoria va 
ser per a Pablo Cruz Lledó de l'Ateneu 
Marítim de València, el segon lloc va 
ser per a Slobodan Kovacevic que juga 
al Benimodo i el tercer lloc per a Jaime 
Valmaña del Ocho de San Antonio de 
Benajéber. 

L'Ajuntament va impulsar el 'I 
Torneig de pretemporada' de la 
categoria infantil de bàsquet, 

organitzat pel Club Bàsquet Borriana 
i el Servei Municipal d'Esports (SME), 
que es va celebrar al setembre en el 
pavelló de la Bosca.

En la jornada varen participar 14 equips, 
set masculins Tau Castelló B, CB Onda, 
CB Borriana B, CB Port de Sagunt A, CB 
Borriana A, CB Castelló A i B Morvedre 
i set femenins, CB Castelló A, Nou Bàs-
quet B, Club Bàsquet Borriana B, Bàs-
quet Morvedre, Club Bàsquet Borriana 
A, Vila-real BC i NB Paterna. 

ESPORTS
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Música

 

LA FILHARMÒNICA DE BORRIANA, NOU NOM 
I NOVA IMATGE PER A LA BANDA DE MÚSICA 

DE LA CIUTAT

L'edil de Cultura, Vicent Granel, 
i la presidenta de l'associació 
musical, Tica Isach, van pre-

sentar la nova imatge acompanyats 
de Juan Tirado. Segons va explicar 
Tirado, en la creació de la marca s'ha 
tingut en compte “l'àmplia trajectòria 
bandística i el seu valor com a banda 
simfònica”. Pel que fa al color que re-
presenta a la filharmònica es manté 
el color granat, un color “unificador 
entre les diverses etapes i utilitzat en 
l'estendard actual”, ha precisat.

Per aquesta raó, va indicar el disse-
nyador, “s'ha buscat no perdre els 
orígens a través d'un símbol que 
abasta des del vessant més clàssic 
fins al més contemporani on passat, 
present i futur van de la mà en un 
signe en què una lletra ‘b’ massissa 
projecta una ‘f’ d'estil clàssic”, per a 
aconseguir “la metàfora en què mu-

nicipi i filharmònica s'integren en una 
història amb un nou horitzó”.

Un dels canvis més significatius és el 
nom de l'agrupació, “derivat d'una re-
flexió per la redundància entre les pa-
raules ‘agrupació’ i ‘filharmònica’, ja que 
una filharmònica implica un grup de 
persones reunides”, ha explicat Tirado. 
Pel que fa a borrianenca, fa referència 
al gentilici de Borriana, per això resulta 
més coherent parlar de Filharmònica 
de Borriana (FB).

Tant la presidenta com l'edil han mos-
trat la seua satisfacció per la nova 
imatge, que renova “el treball i l’es-
forç que realitza la banda de músi-
ca en la nostra localitat, ja que està 
present en qualsevol de les manifes-
tacions festives i culturals de la ciu-
tat”, i aquesta nova imatge suposarà 
no només “resituar-la en la societat 
borrianenca, sinó també en tota la 
província”, han manifestat.

Cal recordar, que l'Agrupació Filhar-
mònica Borrianenca és una entitat 
musical amb cent dènou anys d'histò-
ria, el seu valor social fa que treballen 
de manera altruista. D'ací que Juan 
Tirado oferira la idea a l'agrupació de 
centrar el projecte de fi de grau de dis-
seny gràfic en el qual s'ha redissenyat 
el nom, l'emblema i la posterior cam-
panya publicitària per a presentar la 
nova entitat en societat. 

Juan Tirado ha sigut el dissenyador encarregat de la nova imatge que portarà 
l'associació musical de la capital de la Plana Baixa

Després de més de 100 anys d'història, l'Agrupació Filharmònica Borrianenca 
modernitza la seua imatge per a adaptar-se als nous temps de l'era digital

Després de més de 100 anys d'història a l’esquena 
 l'Agrupació Filharmònica Borrianenca modernitza la seua imatge per a adaptar-se 
als nous temps de l'era digital, amb un nou nom 'Filharmònica de Borriana'. Per a la 

qual cosa, el dissenyador Juan Tirado ha sigut l'encarregat de realitzar un estudi de la 
història de la institució cultural i musical de la ciutat



en defensa de la citricultura
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L'ALCALDESSA VA PARTICIPAR EN UN 
ACTE REIVINDICATIU EN DEFENSA DE LA 

CITRICULTURA DE BORRIANA

L'alcaldessa, Maria Josep Safont, 
el tinent d'alcalde, Vicent Granel, 
així com també altres regidors 

de l'equip de govern van recolzar l'acte 

reivindicatiu en defensa de la citricul-
tura organitzat per la Cooperativa Agrí-
cola Sant Josep de Borriana.

La cooperativa havia fet una crida a 
tots els borrianencs perquè partici-
paren en aquest acte, en la línia im-
pulsada per la Plataforma per la dig-
nitat del llaurador.

La manifestació va reunir en les 
instal·lacions del camí Llombai a 

socis i clients de la cooperativa, a 
veïns de la localitat i a membres de 
l'Ajuntament.

Els agricultors de la Comunitat Valen-
ciana porten mesos denunciant el crei-
xement de la importació de la taronja 
sud-africana, i Borriana és una de les 
localitats més afectades a causa del 
seu gran negoci de la taronja. 



Es desenvoluparà des d'octubre de 2019 a abril de 2020 a l'auditori Juan Varea i les 14 
sessions seran de dos hores dos dimecres al mes

IGUALTAT

 

COMENÇA LA PRIMERA ESCOLA MUNICIPAL 
D'IGUALTAT I PREVENCIÓ DE LA VIOLÈNCIA 

DE GÈNERE DE BORRIANA

E l mes d'octubre va començar 
la primera Escola Municipal 
d'Igualtat i Prevenció de la Vi-

olència de Gènere, organitzada per 
l'Ajuntament de Borriana i presenta-
da en la sessió inaugural celebrada a 
l'auditori Juan Varea per la regidora 
d'Igualtat, Maria Romero. 

Dirigida a tota la ciutadania i amb 
l'objectiu d'oferir una formació bàsica 
en aquesta matèria, l'Escola Munici-
pal d'Igualtat es desenvoluparà des 
d'octubre de 2019 a abril de 2020 i 
comptarà amb 14 sessions formati-
ves i una altra de clausura en la qual 
es lliuraran els diplomes acreditatius.

Segons va explicar la regidora, aquesta 
iniciativa dirigida a tota la ciutadania i 
finançada pel Ministeri de la Presidèn-
cia, Relacions amb les Corts i Igualtat, 
compta amb “excel·lents docents”, es-

pecialistes en les diferents matèries 
previstes en la programació i amb un 
aprenentatge participatiu amb recur-
sos audiovisuals.

En la seua intervenció, Maria Ro-
mero va assenyalar la “importància” 
d'aquesta iniciativa “pionera en el 
municipi” d'incloure la perspectiva de 
gènere en la formació i la qualificació 
com a “factor impulsor de la igualtat”, 
ja que proporciona “sòlides bases te-
òriques i dota d'instruments, estra-
tègies i eines per a actuar en igualtat 
des de diferents perspectives”.

Entre les matèries que es tracten en 
aquesta escola figuren les relacio-
nades amb els principis d'igualtat, 
la corresponsabilitat familiar, la pre-
venció de la violència, i la igualtat i 
violència en l'àmbit jurídic.

També s'abordaran temàtiques re-
ferides als bons tractes enfront del 
maltractament, la gestió de les emo-
cions, l'empoderament, la dependèn-
cia emocional, les noves masculini-
tats i sobre la història de les dones.

A més, s'ha previst un horari acces-
sible per a la persones que treballen, 
de 15h a 17h, dos hores dos dime-
cres al mes a l'auditori Juan Varea, i 
amb una metodologia àgil i flexible. 

Amb l'assistència al 80 per cent del 
curs, les persones participants obtin-
dran el diploma acreditatiu de la for-
mació. A més, cada participant podrà 
fer un projecte d'igualtat tutoritzat 
per l'escola, bé per a l'associació per 
la qual participa, per al seu negoci o 
per a la seua vida. 



SOSTENIBILITAT AMBIENTAL
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L'AJUNTAMENT ACONSEGUEIX UN ESTALVI 
ENERGÈTIC DE 134.263 KWH ANUALS I 70 
TONES MENYS D'EMISSIONS DE CO2 AMB 

DOS PROJECTES EDUSI COFINANCIATS PER 
LA UNIÓ EUROPEA

L'Ajuntament aconsegueix un es-
talvi energètic de 134.263 kwh 
anuals segons els primers re-

sultats de les operacions d'eficiència 
energètica de dos projectes de l’Es-
tratègia EDUSI cofinanciats en un 50% 
amb els fons FEDER, en el marc del 
Programa Operativo Plurirregional de 
España, en el municipi, avançats pel 
regidor d'Urbanisme i Sostenibilitat 
Mediambiental, Bruno Arnandis.

Concretament, ha precisat que es 
tracta de 87.509 kwh a l'any d'estal-
vi energètic en el mercat després de 
canviar la coberta i uns altres 46.754 
kwh anuals estimats en la piscina, 
que traduït a euros, l'estalvi energè-
tic “ascendeix a uns 13.500 euros a 
l'any” i pel que fa a la sostenibilitat 
ambiental suposa “un total de 70 to-
nes menys d'emissions de CO2”.

Aquestes dades venen avalades pels 
estudis realitzats en el marc de les 
Auditories Energètiques que s'estan 
realitzant en edificis públics de la ciu-
tat de Borriana.

Arnandis ha donat a conèixer l'infor-
me relatiu al compliment d'indica-
dors de productivitat (C032, C034 i 
E001) en el marc de l'Operació sobre 
'Millora energètica en infraestructu-
res i instal·lacions públiques de Borri-
ana', sobre les inversions realitzades 
fins avui, que han sigut la substitució 
de la coberta del Mercat, la instal·la-
ció d'energia solar per a aigua calen-
ta sanitària en la piscina municipal i 
la millora de l'enllumenat públic en 
l'avinguda Jaime Chicharro.

El regidor ha avançat que ja es pot 
informar sobre algun dels avanços 
quant al compliment dels indicadors 
de productivitat sobre la reducció 
del consum anual d'energia primà-
ria en edificis públics. Així, després 
de la substitució de la coberta del 
mercat municipal, l'estalvi obtingut 
ha sigut de 87.508,99 Kwh a l'any, ja 
que el consum anual anterior era de 
222.553,44 Kwh, i el consum actual 
a l'any se situa en 135.044,45 Kwh.

Quant a l'estalvi anual previst amb la 
inversió realitzada per a la instal·lació 
solar tèrmica en les piscina municipal 
és de 46.754,47 Kwh, si bé, ha expli-
cat Arnandis, “aquest valor encara és 
teòric pel fet que actualment la ins-
tal·lació únicament subministra aigua 
calenta als vestidors, i encara està 
pendent la connexió a les piscines”.

Respecte a la reducció anual estima-
da de gasos d’efecte hivernacle (Te-
qCO2/any), el responsable d'Urba-
nisme i sostenibilitat Mediambiental 
ha indicat que aplicant el factor de 
conversió recomanat en la guia d'in-
dicadors de l'Eix Urbà de 31 de maig 
de 2019 (0,521 kgCO2/Kwh), “el va-
lor obtingut fins avui per a l'indica-
dor C034 és de 45,59 TeqC02/any”, 
la qual cosa significa “un total de 70 
tones menys d'emissions de CO2”.

Finalment, referent a la inversió rea-
litzada per a la millora de l'enllume-
nat públic en l'Av. Jaime Chicharro, 
que afectaria el compliment de l'in-
dicador de reducció del consum anual 
d'energia primària en infraestructu-
res públiques, “els estalvis aconse-
guits es troben encara en fase d'es-
tudi”, ha aclarit Arnandis. 

Arnandis ha avançat els primers resultats sobre la millora energètica després 
de la substitució de la coberta del Mercat i la instal·lació d'energia solar per a aigua calenta 

sanitària en la piscina municipal

Traduït a euros, l'estalvi energètic ascendeix a uns 13.500 euros a l'any



L'AJUNTAMENT VA ACTUALITZAR LES TAXES 
I ELS IMPOSTOS MUNICIPALS EN EL DARRER 

PLE EXTRAORDINARI

E l Ple municipal extraordinari ce-
lebrat el 25 d’octubre va apro-
var la proposta de l'equip de 

govern sobre les ordenances fiscals 
que seran aplicables l'any vinent i 
que inclouen ajustos i actualitzacions 
d'impostos i taxes. Les novetats s'in-
clouran en els pressupostos de 2020, 
quan comencen a aplicar-se per a 
tots els veïns i veïnes i empreses.

Entre les novetats destaca un incre-
ment del 5% en el rebut de l'Impost 
de Béns Immobles (IBI), després de 
congelar-lo durant quatre anys, i 
desprès que el Partit Popular el puja-
ra més d'un 30 per cent en cinc anys.

Sobre aquest tema, la regidora de-
legada d'Hisenda, Cristina Rius, ha 
evidenciat la necessària actualització 
per a continuar garantint els serveis 
públics i el nivell d'inversions. Durant 
quatre anys, ha assegurat, l'equip de 
govern ha mantingut congelats els 
impostos municipals però, “hem de 
mantindre el compliment necessari 
dels objectius d'estabilitat pressu-
postària i sostenibilitat financera, 
segons la normativa estatal”.

En total, el consistori preveu recaptar 
el pròxim exercici amb l'IBI un total de 
400.000 euros per a millorar serveis 
públics i executar inversions, i el Go-
vern municipal justifica l'increment 
que s'aplicarà l'any que ve per la ne-
cessitat d'ampliar serveis públics, 
com ara, la neteja, la jardineria i la 
recollida de fems.

D'altra banda, el govern local també 
va proposar al ple mantindre invari-
able l'Impost d'Activitats Econòmi-

ques (IAE), l'Impost sobre Construc-
cions, Instal·lacions i Obres (ICIO), el 
de Plusvàlua i l'impost de vehicles.

Així mateix, en l'Impost sobre Cons-
truccions, Instal·lacions i Obres (ICIO), 
Rius va explicar que comptarà amb 
bonificacions de fins a un 50 per cent 
en supòsits concrets, amb la finalitat 
de fomentar l'ocupació, el turisme i 
la cultura i a més incentivar la cre-
ació d'empreses i la modernització 
d'aquestes.

Respecte a les noves mesures soci-
als amb bonificacions, seran en al-
guns casos de fins al 100 per cent, 
per a dones que ostenten la condició 
de víctimes de violència de gènere, i 
homogeneïtzarà les bonificacions de 
les persones amb diversitat funcio-
nal, famílies nombroses o monopa-
rentals i titulars del carnet jove.

Quant a la taxa per prestació de ser-
veis de gestió de residus, la regidora 
delegada d'Hisenda va exposar que 
l'estudi de costos d'enguany reflec-
teix l'existència d'un desfasament, 

entre ingressos reals previsibles i 
costos, de 277.657, 44 euros, és a 
dir un 11,58 per cent.

Cristina Rius va atribuir l'augment 
del cost a, les males praxis en la ges-
tió dels residus i el reciclatge en les 
llars i l'augment de l'abandó de vo-
luminosos en la via publica i conteni-
dors, la retirada dels quals “encareix 
el sistema de recollida municipal i el 
complica”. Així, per al pròxim exercici 
la proposta ha sigut elevar un 11 per 
cent les taxes per gestió dels residus 
per a l'any que ve.

En el servei s'inclou la recollida do-
miciliària de residus, tractament i eli-
minació de residus sòlids urbans i de 
voluminosos i la gestió de l'ecoparc.

Cal recordar que en referència als in-
gressos de les taxes per aquest con-
cepte, tots els ingressos van desti-
nats completament i directament a 
liquidar el cost del servei, per la qual 
cosa l'Ajuntament no té cap recapta-
ció sobre ells. 

Entre les novetats destaca un increment del 5% en el rebut de l'Impost de Béns Immobles 
(IBI), després de quatre anys congelat

Per contra, es mantindran congelats l'Impost d'Activitats Econòmiques (IAE), l'Impost 
sobre construccions, instal·lacions i obres (ICIO), el de plusvàlua i l'impost de vehicles

També preveu incloure mesures socials amb bonificacions de fins a un 100 per cent a les 
dones víctimes de violència de gènere

ORDENANCES FISCALS

 



L'ALCALDESSA MANIFESTA “MODERADA 
SATISFACCIÓ” DESPRÉS DE LA REUNIÓ 

AMB COSTES A MADRID

L'alcaldessa, Maria Josep Safont, 
va mostrar la seua “modera-
da satisfacció” després de la 

reunió el 7 d'octubre a Madrid amb 
la Direcció General de Sostenibilitat 
de la Costa i del Mar del Ministeri de 
Foment, en la qual van participar els 
alcaldes i alcaldesses del litoral sud 
de la província de Castelló i el subdi-
rector general per a la Protecció de la 
Costa, Ángel Muñoz.

En la reunió, Safont, acompanyada 
del regidor d'Urbanisme i Sostenibi-
litat Mediambiental, Bruno Arnandis, 
va instar de nou que s'inicien els pro-
jectes promesos i previstos en una 
de les quatre Estratègies en la qual 
detalla les actuacions necessàries 
per a protegir i solucionar el proble-
ma d'erosió que pateix aquesta part 
del litoral, algunes qualificades com 
a prioritàries.

En aquest sentit, l'alcaldessa va assolir 
“cert grau d'esperança” perquè des del 
Ministeri per a la Transició Ecològica li 
han comunicat que el dia 24 d'octubre 

mes s'obririen els sobres de licitació de 
l'estudi de l'impacte ambiental del pro-
jecte de regeneració de la platja de la 
Serratella per a la seua adjudicació i que 
a principis del pròxim any 2020 es lici-
tarà l'estudi de l'impacte ambiental del 
projecte de regeneració de la zona sud.

També va assenyalar que el Minis-
teri s'ha compromès amb més de 
600.000 euros per a col·laborar en la 
reparació dels desperfectes provo-
cats per la DANA a la província, que 
beneficiaran en part a Borriana.

No obstant això, la primera edil va la-
mentar “la lentitud i el poc avanç en 
la redacció i execució dels projectes 
previstos”, i que “seguim sense par-
tida pressupostària o quantia eco-
nòmica concreta per al desenvolu-
pament de les diferents actuacions 
que necessita el nostre litoral”. 

A més de reivindicar solucions, Sa-
font i la resta d'alcaldes i alcaldesses 
varen sol·licitar la intermediació del 
Ministeri per a poder tindre una “co-
municació fluida i resolutiva” amb la 

delegació de Costes a Castelló per-
què de moment “no és així”.

En la reunió, l'alcaldessa de Borriana 
també va plantejar altres demandes 
del municipi sense resposta, com la 
reiterada des de fa anys de la cons-
trucció d'una passarel·la fixa en el 
Clot de la Mare de Déu, i que des de 
l'equip municipal de govern “hem 
plantejat enguany, amb 5 propostes 
amb projectes tècnics i solucions”. 

També va reclamar una concessió 
per a ocupació del domini públic ma-
ritimoterrestre en una superfície de 
80.212 metres quadrats des de les 
Terrasses fins a la Serratella, ja sol·li-
citada en 2017.

Respecte als projectes de regenera-
ció de la costa del municipi, que l'al-
caldessa demana que s'aborden va 
recordar que bàsicament es tracta 
de la construcció de quatre espigons, 
la protecció de les goles, el reforç de 
diversos murs en la costa nord i la 
creació d'una platja a la Serratella. 

Maria Josep Safont i els alcaldes i alcaldesses del litoral sud de la província es van reunir 
a principi d'octubre amb representants del Ministeri per a abordar els problemes 

de regressió del litoral

L'alcaldessa va tornar a exigir solucions i va reiterar la seua indignació per ignorar 
les necessitats de la ciutat, qualificades en l'Estratègia com a prioritàries

LA NOSTRA COSTA
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Durante cuatro años de gobierno 
progresista, los impuestos se 
han mantenido totalmente con-

gelados en Borriana, a pesar de que los 
costes han incrementado cada año, por 
ejemplo, en 1.600.000€ los salarios de 
todo el personal municipal, o el precio 
de los contratos de servicios públicos 
en más de 1.500.000€. Y aún así, los 
Socialistas hemos hecho grandes es-
fuerzos durante ese tiempo para, al 
mismo tiempo que asumíamos esos in-
crementos de costes,  reducir la deuda 
municipal en 8.000.000€, mejorando 
la vida de los ciudadanos con mejores 
servicios e infraestructuras que quedan 
para beneficio de todos.

Mejora de los viales de Burriana al Puer-
to, de Burriana al Grao, Camí Eccehomo o 
Burriana a Estación Ferrocarril, asfaltado 
de calles y caminos rurales, mejora de 
parques públicos o del entorno de Sant 
Blai y la mejora de algunos contratos de 
servicios públicos son algunos ejemplos 
de que no se ha despilfarrado ni un solo 
céntimo, sino que se ha invertido en me-
jorar la Ciudad.

Por ello, después de cuatro años con to-
dos los impuestos municipales congela-
dos (ni siquiera incrementando el IPC) y 
añadiendo bonificaciones, ha llegado el 
momento de actualizar uno de ellos, por 
debajo del IPC acumulado: el más pro-
gresivo, pues el IBI se paga en relación al 
valor catastral de cada inmueble. Ha sido 
necesario tomar esta decisión para poder 
tener ingresos estables que nos permitan 
asumir el mayor coste de los contratos 
públicos y seguir haciendo inversiones 
que afiancen un proyecto de Ciudad bu-
eno para todos.

Lamentamos la información sesgada y 
torticera que se ha dado sobre este tema, 
y sobre todo, haciendo gala de una am-
nesia fiscal de pasmo (cuando no de una 
falta de vergüenza que la iguala). Y es que 
el PP no puede ahora dedicarse a criticar 
la única subida del 5% en 5 años, más que 
justificada y necesaria, cuando resul-
ta que ellos subieron el IBI durante sus 
“desgobiernos” más de un 30% durante 
los 5 primeros años de la crisis, o cuando 
adaptaron, cada año, la tasa de basuras a 
los costes, llegando hasta el 47% o el 20 
% en más de una ocasión.  

La “tasa de basura” que pagamos al 
ayuntamiento sirve para que éste pague 
las facturas, del servicio de recogida y 
toda la gestión de los residuos, a las em-
presas que nos facturan.  Hemos pasado 
de recoger y quemar los residuos, con un 
coste de 26€ por vivienda, hace más de 
dos décadas, a una normativa europea 
que nos obliga a tomar medidas para pro-
teger, preservar y mejorar la calidad del 
Medio Ambiente y nuestra salud. Y todo 
ese proceso de reciclaje y eliminación 
cuesta cada vez más y hemos de pagarlo 
entre todos.  

Desde la oposición se proponen bajadas 
de impuestos o la creación de bonifica-
ciones ilegales que no se sostienen, y 
¿cómo pretenden mejorar los servicios 
e invertir más en nuestra ciudad bajando 
impuestos? ¿Cómo se atreven a propo-
ner bajadas cuando ellos, en solo un año, 
subieron una media de 350€ por fami-
lia? ¿Cómo pretenden dar lecciones de 
gestión cuando, durante estos últimos 
4 años, hemos tenido que hacer frente 
a sentencias, facturas y otras deudas 
que nos dejaron? La derecha siempre ha 
prometido bajadas de impuestos pero, a 
la hora de hacerlo, o bien incumplen sus 
promesas y los suben, o bien no les llega 
para atender el gasto corriente, como la 
luz pública o planifican presupuestos con 
0€ en inversiones municipales. Quizás 
es que ellos, acostumbrados como es-
taban al despilfarro del dinero público en 
simuladores de Fórmula I por 40.000€, 
autobuses matrícula de Burgos o viajes 
privados a Luxemburgo, ven la vida de 
otra manera: desde el prisma de perte-

necer a un partido sobre el que los jueces 
han sentenciado que tenía caja “B”. Pues 
igual tienen un plan “B”.

Y, si les quieren engañar hablando de 
subidas de sueldos, seguro que no les 
cuentan que son la oposición más cara de 
la historia para esta ciudad, puesto que 
la subida de sueldos también afecta a la 
oposición. Y la realidad es que el equipo 
de gobierno actual, con 12 concejales, 
cuesta 10.340€ menos, cada mes, de lo 
que costaba el equipo del Partido Popular 
hace 12 años, con un concejal menos. Un 
ahorro actual de 124.000€ anuales res-
pecto al equipo del PP en aquella época.

Pese a quien le pese, los Socialistas va-
mos a seguir trabajando y luchando por 
Burriana, sin descanso.

POR UNA BORRIANA MEJOR
OPINIÓ

 



Informa’t i contacta a:
borriana.compromis.net

borriana@compromis.net

Fa pocs dies que hem entrat al mes 
de novembre, mes per reivindicar, 
per visibilitzar, per explicar, per re-

butjar, per entendre que tenim un pro-
blema greu en la nostra societat com és 
la violència contra les dones. 

Des de Compromís continuem aquest 
any amb el treball de conscienciació i 
pedagogia que s'ha fet els últims quatre 
anys en les activitats relacionades amb 
la commemoració del 25N, Dia Inter-
nacional contra la Violència de Gènere. 
Després de quatre anys alçant la veu, 
fent participar a la ciutadania de Borri-
ana en projectes culturals i reivindicaci-
ons per fer veure a tota la societat local, 
i també de tot arreu, el greu problema 
que està present com és la violència de 
gènere, seguim amb el mateix objectiu 
d’implicar-la en la seva erradicació. En 
aquest cas, tornarem a demanar la par-
ticipació i l'ajuda del veïnat per realitzar 
un mural diferent a la Terrassa Payà que 
convertesca un espai neutre i quasi de-
gradat en un espai pedagògic que visi-
bilitze la problemàtica de la violència de 
gènere en la nostra societat i reivindique 
els bons tractes.

I es que el que no podem permetre es 
banalitzar el discurs de la violència de 
gènere tal i com ho estan fent partits 
de la extrema dreta al nostre municipi, 
i arreu de tot l'estat espanyol. El discurs 
que està llançant la dreta més extrema, 
acompanyat pel silenci de la resta, supo-
sa un retrocés enorme després dels pas-
sos que s'han donat arreu de tot l'estat 
espanyol per erradicar una lacra com és 
el terrorisme masclista.

Tota Espanya suma més de mil dones 
assassinades pel masclisme des de 
que es comptabilitza aquesta barbàrie 
que no és ni més ni menys que la punta 
de l’iceberg, el resultat més dramàtic 
i més visible d’un sistema patriarcal 
que ens oprimeix i que les maltracta. 
Es tracta d'una situació d'emergèn-
cia tant important a la que hem de fer 
front, que aquest estiu mataren una 
dona cada dos dies. Per això eixirem 
en massa el passat 20 de setembre a 
declarar l’emergència feminista i per 
això a Compromís tenim clar que  no 
és suficient fer campanyes divulgado-
res, sinó participatives i pedagògiques 

començant des de la base als centres 
educatius però sense oblidar que ens 
ha d'interpel·lar a tota la ciutadania. 

No podem permetre que el discurs de 
l'odi torne a aparèixer una vegada més, 
amb l'únic objectiu de nodrir la violència, 
el fanatisme, la discriminació, l'exclusió, 
la intolerància, i la falta d'educació, que 
va encaminat a atacar els valor elemen-
tals de la nostra democràcia. 

I junt a la banalització, no podem 
deixar passar, ni permetre el discurs 
d'allò que «la violència no té gènere». 
Davant del miler de dones assassina-
des per violència de gènere, la ultra 
dreta respon que totes les violència 
son roïns, buscant distorsionar la re-
alitat, i no actuar contra la violència 
que sofreixen les dones, i no al con-
trari. Aquesta violència estructural, 
que té la seva conseqüència més 
macabra als assassinats, està tro-
bant-se en front amb un feminisme 
cada volta més decidit i hauríem de 
veure si aquest increment de casos 
no té a veure amb estar tocant arrel, 
a estar movent estructures, a la inco-
moditat que està creant a alguns... 

Ara, més que mai, Compromís us de-
manem que eixim als carrers el pròxim 
25N. És necessari commemorar el 25N 
conjuntament i de forma massiva. Per 
la nostra part estem decidits, en pre-
parar un 25N que ens implique a totes 
i tots, inclús tractarem de reunir i for-
mar a tots els partits al voltant d'un dels 

problemes més importants de la nostra 
societat. Però no sols veiem important 
commemorar en novembre, també ho 
és treballar de manera transversal tot 
l’any i per això  des de Compromís im-
pulsàrem a nivell autonòmic el Pacte 
Valencià per la Violència de Gènere per 
donar resposta al conflicte polític i social 
que suposa en l'actualitat el terrorisme 
masclista, que sols alguns intenten cre-
ar. Per això a Borriana estem preparant 
el Consell d’Igualtat, amb l'elaboració del 
Pla d’Igualtat Municipal, hem creat l’Es-
cola d’Igualtat Municipal, treballem amb 
les associacions i els Centres Educatius, 
i hem revisat les taxes municipals per 
contemplar les víctimes d’aquesta xacra. 

Des de Compromís anem a seguir tre-
ballant per defendre els drets de totes 
les persones, per seguir defenent unes 
polítiques feministes que ens incloguen 
i defenguen a tota la ciutadania per igual. 
Seguir treballant pel futur de la nostra 
societat. Un futur que comença en els 
nostres fills i filles, i en la seua educa-
ció, on Compromís sempre es deixarà 
la pell per a que aquesta siga crítica i els 
ensenye a ser crítics i a voler millorar i 
implicar-se en la societat què viuen. Si 
vols participar i proposar noves idees, no 
dubtes en posar-te en contacte per a fer 
de la nostra ciutat, un projecte comú.

NO A LA VIOLÈNCIA DE GÈNERE
OPINIÓ
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No sé si ustedes ya han oído hablar 
de la crisis. Esa que el PSOE se 
empeña en convertir en desace-

leración y si se descuidan, hasta en bro-
tes verdes. ¿Recuerdan a Zapatero? Pues 
bien, nos encontramos en un escenario 
que nos recuerda al de hace una década. 
Los indicadores económicos empiezan a 
detectar una caída y nos advierten que 
algo no marcha bien. Los datos de em-
pleo constatan que el paro que el Partido 
Popular logró frenar y reducir vuelve a 
crecer. Y el consumo ya no es tan alegre, 
empieza a estancarse. Con esta suma de 
factores, en Burriana, al PSOE no se le ha 
ocurrido mejor fórmula para enfrentar 
esta nueva crisis que subirse los sueldos 
y a la población, subirnos los impuestos. 
La receta de la izquierda para garantizar 
su colchón económico aunque sea a cos-
ta de sangrar a las familias.

Se suben 100.000 euros los sueldos. 
El PSOE de Burriana lo tuvo claro. No ti-
tubeó cuando este verano decidió fijar 
posiciones. “Nos equivocamos con los 
sueldos en 2015”, reconocieron abierta-
mente en pleno. Y tal error lo pagamos 
los vecinos. Porque el PSOE no tuvo 
complejos en incrementar 100.000 eu-
ros el gasto a Burriana para garantizarse 
la nómina que hoy usted y yo, toda Bur-
riana, pagamos. 

Ninguna tensión con Compromís, socio 
leal del PSPV, esa izquierda que venía a 
rescatar a las personas pero, fíjense us-
tedes, que a todas luces a quienes sal-
van son a ellos mismos. Porque no hay 
complejo en gastar 100.000 euros más 
de los bolsillos de los ciudadanos para 
darse por “bien pagado”. 

Ahora sí, enmendado su error, toca bus-
car los fondos con los que garantizarse 
nómina y pagas extras y es ahí donde 
aparece Burriana. La ciudad que nunca 
fue un objetivo, solo un medio con el que 
garantizar que las retribuciones y el des-
pacho estaban garantizados. 

Nos suben el IBI un 5%. El próximo año 
habrá que apretarse el cinturón porque 
ni el PSOE, ni su fiel socio de Compromís, 
están dispuestos a recortarse la nómi-
na. Y la fórmula para seguir cobrando 
es subir impuestos. Esa que la izquierda 
aplica tan a la ligera aunque se vaticine 
una crisis que tenga efectos sobre las 
familias. Prima el sueldo. El suyo, evi-
dentemente. 

El Impuesto de Bienes Inmuebles que 
durante años hemos reclamado rebajar 
sube. Y lo hace con un 5% que supondrá 
una recaudación extraordinaria para be-
neficio de sus bolsillos, porque los de los 
ciudadanos de Burriana serán los que se 
vean resentidos. 

Injustificada e innecesaria. Así califi-
camos este incremento de un impues-
to que llegará a todas las familias de 
Burriana y que nosotros hemos exigido 
que se rebaje un 3,5%. Porque es a las 
familias a las que se debería dar recibir 
aliento, proteger con rebajas fiscales y 
facilitar ahorros. Las mismas a las que 
el PSPV somete sin complejos en un 
escenario económico que empieza a 
ser complicado. 

Nos suben la basura un 11,5%. La 
subida del IBI no será la única. Por quinto 
año consecutivo subirán las basuras, en 
esta ocasión un 11,5%. Una tasa que el 
PSOE no ha parado de incrementar año 
tras año hasta alcanzar un 29,5% desde 
2015. Y los cálculos son sencillos. Cada 
uno de nosotros puede comprobar cuán-
to pagaba en 2015, con el Partido Popu-
lar, y cuánto ha pagado este 2019, con la 
izquierda en el gobierno. 

La diferencia es lo que nos cuesta la iz-
quierda. Pero no es la definitiva, porque a 
partir de 2020 deben ustedes sumar un 
11,5% más a esta tasa que se ha dispa-
rado con el PSPV al frente del consistorio 
sin que en las calles hayamos advertido 
un resultado equilibrado al sablazo fiscal 
que cada año nos llega. 

Porque Burriana está más abandonada 
que nunca. Y es un clamor que se repi-
te en la calle, aunque quienes gobiernan 
están tan encerrados en sus despachos 
que nos llega la queja ciudadana. 

Nos quedamos sin nichos. Desde el 
Partido Popular hemos invitado en de-
masiadas ocasiones al PSOE a pisar la 
calle y palpar la realidad de Burriana. 
Pero el confort del ayuntamiento no es 
comparable a la crítica realidad de una 
ciudad guiada por una izquierda que ni 
siquiera es capaz de prever suficientes 
nichos para atender los enterramien-
tos que se demandan. 

El cementerio se ha convertido en el 
mejor emblema del desgobierno de Bur-
riana. Es el que demuestra que quien 
que trabajar por garantizar servicios es 
incapaz de hacerlo siquiera para dar una 
sepultura digna a los difuntos. 

Y desde aquí deseamos hacer un llama-
miento al sentido común. Porque si prisa 
tuvieron para subirse los sueldos y para 
pactar una subida de impuestos que fi-
nancie sus nóminas, la misma diligencia 
deberían haber aplicado para prestar 
servicios básicos que la ciudadanía paga 
religiosamente. Trabajemos por lo úni-
co que importa, que son las familias de 
Burriana, y no las utilicemos como medio 
para alcanzar objetivos, esos que se tra-
ducen en nóminas, pagas extras y des-
pachos en el ayuntamiento.

SE SUBEN LOS SUELDOS, TE SUBEN
LOS IMPUESTOS

OPINIÓ

 



Ahora que estábamos todos con-
tentos pensando que ya se habí-
an iniciado las obras y que todo 

iba a ir como la seda, ahora que la ma-
cro-urbanización GOLF SANT GREGORI 
parecía que iba viento en popa, resulta 
que ha sido todo puro teatro. El acto ofi-
cial con la asistencia de los concejales, 
Rius, Aparisi y Arnandis fue otra mentira 
más del Ejecutivo local del PSOE. 

Pero pongámonos en antecedentes. 
La devolución de la condición de agen-
te urbanizador por parte del equipo 
de Gobierno se hizo en contra no solo 
de los informes de cinco técnicos del 
ayuntamiento, sino también con el 
informe en contra del interventor de 
la Diputación,  que dijo claramente 
que iba en “contra de los intereses de 
Ayuntamiento de Burriana”. Además, 
en estos momentos, se encuentra re-
currido en el contencioso-administra-
tivo por parte de varios propietarios y 
no sabemos que pasará, si el juez anu-
lará o no toda la adjudicación.

Yo como una inocente creí que a partir 
del acto de devolución de la condición de 
agente urbanizador todo iría bien, pero 
no, y voy a explicarles el porqué:

La urbanizadora solicita al ayuntamien-
to fecha para firmar el acta de replanteo, 
y a dicha solicitud, el ingeniero del Ayun-
tamiento les contesta que faltan algu-
nos condicionantes para la firma, como 
son la firma de los convenios con las su-
ministradoras (imposible saber el coste 
de los mismos sino están firmados), las 

autorizaciones administrativas de la 
obras (¿y si consellería o costas no los 
concede?) etc, pero lo más importante 
es que no existe constructor porque en 
el convenio dicen claramente que se ti-
ene que licitar la obra, y el constructor 
también tiene que firmar el acta.

La urbanizadora presenta un escrito so-
licitando una obra menor (no se necesi-
ta licitar) para iniciar las obras y exige al 
ayuntamiento que firme el acta de re-
planteo de la totalidad de la obra.

El ingeniero contesta con un informe en 
el cual les dice que si no se tiene la in-
formación que ya les ha solicitado no se 
puede firmar el acta porque no se sabe 
el coste de la obra y tendrían que notifi-
carse a todos los propietarios.

El señor Arnandis, concejal de urbanis-
mo, muy contundentemente contes-
ta que el acta de replanteo no será un 
impedimento para el arranque de las 
obras porque “si es preciso la firmara él”, 
pero no lo ha hecho, claro está, y es que 
el acta de replanteo es un acto técnico, 
y no un acto administrativo, lo que nos 
lleva a pensar que la urbanizadora  aún 
no tiene el acta de replanteo, porque au-
nque acudió con un notario para levan-
tar acta notarial de que no había nadie 
por parte del Consistorio para firmar el 
acta, este acto no  sustituye a la firma 
del técnico.

¿Y ahora que pasa?, pues que la urba-
nizadora, ha paralizado las obras de 
desbroce alegando que la secretaria 

municipal no ha firmado el documento 
para que la policía local controle el derri-
bo de las viviendas y es que en primer 
lugar, la secretaría no manda a la po-
licía cuando lo requiere una empresa 
sin ninguna justificación y además el  
desbroce y derribo del PAI tiene un im-
porte de aproximadamente 1.500.000 
euros y eso no corresponde a ninguna 
obra menor.

Es decir, el circo de San Gregori continua, 
y es que el equipo de gobierno no ha po-
dido hacer peor las cosas. Primero con 
la devolución de la condición de agente 
urbanizador en contra de los informes 
de los servicios técnicos del Ayuntami-
ento, y ahora con el inicio de las obras, 
que tampoco parece que reúnen las 
condiciones exigidas  para la firma del 
acta de replanteo, o lo que es lo mismo 
para poder iniciar las obras, Pero eso sí, 
algunos concejales estuvieron posando 
para la prensa en el inicio de las obras 
de desbroce de los terrenos de la propia 
urbanizadora. Que no se diga.

Y aunque ahora la urbanizadora quiera 
pasar la cuota 00, esta vez, hay propie-
tarios muy  enfadados. Algunos, que es-
peraban que todo el proyecto se pusiera  
en marcha ya de una vez por todas y de 
forma legal, están viendo que detrás de 
un problema hay otro.

Solo espero que la famosa ampliación 
de capital que ha anunciado la empresa 
que va a realizar sea una aportación de 
liquidez al proyecto, porque también 
corre el rumor que no es más que una 
revalorización contable de los terrenos. 
Sinceramente espero que  no sea así, 
espero que se realice una aportación 
de capital suficiente para acometer el 
proyecto y pagar sus propias cuotas de 
urbanización, y que antes de que finalice 
este mes se pueda firmar de verdad el 
acta de replanteo, porque sino señora 
Alcaldesa y miembros del Ejecutivo, si 
esto no ocurre ustedes serán los únicos 
responsables de que el proyecto más 
importante de Burriana haya muerto 
por su incompetencia.

¿Y QUÉ PASA CON SAN GREGORI?

Cs
Burriana

mjesus.sanchis@burriana.es
www.ciudadanos-cs.org

OPINIÓ
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VOX Burriana ya recogía en su programa 
electoral que una de sus prioridades en 
materia medioambiental era instar a la 
Confederación Hidrográfica del Júcar a 
mantener y conservar el cauce del río Ana 
a su paso por Burriana, así como eliminar 
las plagas de roedores e insectos que in-
fectan nuestra ciudad los últimos años 
ante la pasividad y falta de iniciativa del 
anterior equipo de gobierno local y del ac-
tual, que son prácticamente el mismo.

Tras tener conocimiento  de que la Sub-
delegación del Gobierno de Castellón so-
licitó, a finales de agosto de 2019, a los 
ayuntamientos de la provincia un informe 
detallado sobre el estado de los pun-
tos más vulnerables ante inundaciones, 
como barrancos o cauces de ríos, para 
activar actuaciones dirigidas a reducir los 
efectos de fenómenos atmosféricos pro-
pios de  estas épocas del año, Juan Canós, 
portavoz del Grupo Municipal VOX en el 
Ayuntamiento preguntó en la Comisión 
informativa de Urbanismo y Medio Ambi-
ente del pasado 19 de septiembre en que 
situación se encontraba la tramitación del 
citado informe y si el Ayuntamiento esta-
ba presionando a la subdelegación y a la 
CHJ. Ni el Sr Aparici Concejal de Vía Pública, 
ni el Sr Arnandis, concejal de Urbanismo y 
Medio Ambiente sabían nada del tema. Lo 
que sí hicieron fue dar acceso a los grupos 
de la oposición al expediente que contiene 
la información al respecto.

En dicho expediente figura , entre otros 
documentos, la solicitud de la Subdelega-
ción y como  contestación a dicha solici-
tud, en breve plazo de tiempo, el Ingeniero 
de Caminos Municipal elabora el informe 
requerido de fecha 30 de agosto de 2019 
con el siguiente texto literal “ Con el fin de 
mejorar la capacidad de drenaje durante la 
época de lluvias en los cauces que pasan 
por el término municipal de Burriana y tras 
mucho tiempo sin realizar una actuación de 
este tipo, se necesita la limpieza y desbroce 
del cauce completo del Río Seco a su paso 
por la localidad de Burriana”.

Tras leer el citado informe la perplejidad 
en VOX fue mayúscula ante el desinterés 
del equipo de gobierno por no exigir ante 
la administración competente que cumpla 
con sus obligaciones, pero por lo visto la 
dejación de funciones en las administra-
ciones, bien sea local bien sea estatal, es 
lo habitual en estos tiempos.

En la siguiente Comisión informativa del 
pasado 26 de septiembre, Canós vol-
vió a insistir en la cuestión y añadió “La 
gestión de un Ayuntamiento no finaliza 
con el mero trámite de papeleo, finaliza 
cuando se consigue el objetivo deseado, 
con voluntad e insistencia, defendiendo 

los intereses de Burriana hasta sus últi-
mas consecuencias y denunciando donde 
convenga la dejación de funciones de la 
administración inoperante. No podemos 
esperar a que vuelva un nuevo episodio de 
lluvias torrenciales con el gran riesgo que 
supone para la vida y los bienes de todos 
los burrianenses”.

A dicha intervención del portavoz de VOX, 
replicó  Arnandis que  “aunque se  limpie el 
cauce no se puede evitar el desbordami-
ento del río a su llegada al mar”.

Parece ser, que el informe de Ingeniero de 
Caminos Municipal no hacía falta.

La soberbia del equipo de gobierno es su-
perior a su incapacidad.

Déjense de excusas de mal pagador, de 
pasotismo y hagan algo productivo por 
Burriana. Ya va siendo hora

IMPUESTOS. IBI Y TASAS DE BASURA.
María Josep m´agrada menys. 

El Grupo Municipal VOX en el Ayuntami-
ento de Burriana se opone a la subida del 
IBI y de las tasas de basuras, medida con 
la cual PSOE, con el beneplácito de COM-
PROMÍS, pretende saquear el bolsillo de 
los burrianenses para recaudar 400.000€.

El Grupo Municipal VOX lleva reclaman-
do desde el mes de Julio que el Equipo de 
Gobierno renegocie el precio del alquiler 
de los terrenos del Arenal que se arrien-
dan a la empresa promotora del festival 
ARENAL SOUND para la instalación de 
un camping, ya que actualmente el alqui-
ler es de mínimos (60.000€) y VOX cree 
que sería justo reclamar del orden de 
400.000€ - 500.000€.

La Alcaldesa reconoció en sesión plenaria 
que trasladó a la empresa promotora la 

propuesta del Grupo Municipal VOX, a lo 
que obtuvo una "mala cara", dejando es-
tancada la negociación.

Parece que la Alcaldesa prefiere la mala 
cara de los burrianenses a la mala cara de 
los promotores del festival Arenal Sound.

Si la gestión de la Alcaldesa se hubiese 
planteado con firmeza y anteponiendo los 
intereses de los vecinos de Burriana, no 
hubiese sido necesario aumentar el IBI un 
5 %; destacar que un 25% de lo que se re-
caude en el IBI equivale a los 100.000 € de 
auto subida salarial que aprobó el equipo 
de gobierno el pasado mes de julio.

Parece ser que la vocación de servicio 
a Burriana declarada por todos los gru-
pos municipales en el pleno de toma de 
posesión se ha transformado para los 
miembros del equipo de gobierno, con la 
Alcaldesa al frente, en auto servicio.

En aras de la transparencia municipal, 
pueden comprobar las variaciones de sa-
larios anuales de algunos de los compo-
nentes del equipo de gobierno antes de 
aplicarse la subida del pasado mes de julio. 
Juzguen ustedes mismos las vocaciones.

MEDIO AMBIENTE
OPINIÓ

 



Pleno Ordinario Municipal 05-09-19
El Pleno acuerda aprobar por unanimidad fijar 
como festividades locales para el ejercicio 2020: 
el día 3 de febrero, festividad de San Blas y el día 
8 de septiembre, festividad de la Virgen de la Mi-
sericordia.

El Pleno acuerda por mayoría crear el Consejo Sec-
torial  Municipal de la Gente Mayor, como órgano 
asesor y consultivo mediante el cual se articula la 
representatividad de la ciudadanía con el fin de 
propiciar un lugar de debate y comunicación, y con 
el de crear un marco de participación para la pro-
puesta y promoción de iniciativas en el ámbito de 
las políticas públicas que afectan especialmente a 
las personas mayores del Municipio. También ha 
establecido su composición.

El Pleno acuerda por unanimidad proceder a la eje-
cución de la sentencia firme dictada por el Juzgado 
de lo Contencioso-Administrativo nº 2 de Castellón 
el 16 de enero de 2018 en el  recurso contencioso 
administrativo seguido como Procedimiento Or-
dinario  nº 627/2016  interpuesto por la mercantil 
EDIFESA OBRAS Y PROYECTOS SA , contra acuer-
do del Pleno del Ayuntamiento de Burriana de 6 
de octubre de 2016 que desestimó el recurso de 
reposición interpuesto contra el acuerdo deses-
timatorio de la solicitud de declarar las obras de 
construcción del CEIP Cardenal Tarancón como de 
especial interés o utilidad municipal a efectos de la 
bonificación en el  Impuesto sobre Construcciones 
prevista en la Ordenanza Fiscal Municipal.

El Pleno emite el informe Ambiental y Territorial 
Estratégico de la modificación puntual n.º 42 del 
Plan General de Burriana, resolviéndose la evalu-
ación ambiental y territorial estratégica por el pro-
cedimiento simplificado por considerar que dicha 
modificación no tiene efectos significativos sobre 
el medio ambiente y el territorio.

El Pleno queda enterado del dictamen de la Comi-
sión Informativa de Hacienda y Cuentas, 

del informe trimestral del estado de ejecución del 
Presupuesto de Ingresos y de Gastos así como 
del movimiento y la situación de la Tesorería de la 
Entidad formado por la Intervención y Tesorería 
Municipal, correspondiente al segundo trimestre 
de 2019.

El pleno acuerda por unanimidad solicitar a la sub-
dirección general de infraestructuras educativas 
de la Generalitat Valenciana el reajuste de anua-
lidades, para la realización de la  actuación 680 del 
plan edificant, “Reposición en el mismo solar del 
IES Jaume I de Burriana'.

El Pleno rechaza por mayoría la moción presenta-
da por VOX en la que el Ayuntamiento de Burriana 
insta al Gobierno de la Generalitat Valenciana y a la 
Conselleria de Educación, de manera urgente, a:1. 
Eliminar la división por áreas de influencia para la 
elección de centro escolar. 2. La elaboración de un 
Decreto para implantar un DISTRITO ÚNICO esco-
lar. 3. Concertar nuevas unidades o, en su caso, au-
torizar la creación de nuevos centros de iniciativa 
social en los que se puedan concertar. 

El Pleno rechaza por mayoría la moción presen-
tada por VOX relativa a la libertad lingüística y la 
no inmersión lingüística, en la que el Ayuntami-
ento Ayuntamiento de Burriana insta al Gobierno 
de la Generalitat Valenciana y a la Consellería de 
Educación, de manera urgente, a: 1- Comunicar a 
la Conselleria de Educación, Cultura y Deporte la 
presente Declaración Institucional. 2- Comunicar 
a los Grupos Parlamentarios de las Cortes valen-
cianas la presente Declaración Institucional para 
que sirva como aportación a la Proposición No de 
Ley presentada por el Grupo Parlamentario VOX 

Comunidad Valenciana. 3- Instar al Gobierno de la 
Generalitat Valencia a derogar la Ley 4/2018, de 
21 de febrero, por la que se regula y promueve el 
plurilingüismo en el sistema educativo valenciano.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 05‑09‑19
La Junta de Gobierno Local GL acuerda conceder 
a la mercantil BECSA, SA, como adjudicataria del 
contrato de “Implantación de carril bici y paseo pe-
atonal en carretera Burriana-Grao”, cofinanciado 
por el Fondo Europeo de Desarrollo Regional en 
el marco del Programa Operativo de Crecimiento 
Sostenible 2014-2020, una prórroga en el plazo 
total de ejecución hasta el 25 de octubre de 2019.

La JGL acuerda conceder a la mercantil Grupin S.A., 
una prórroga de 6, 24 y 6 meses, para el inicio, fi-
nalización e interrupción máxima, respectivamen-
te, de las obras de construcción de edificio de 58 
viviendas, planta baja y dos sótanos garaje en C/ 
Roberto Roselló Gasch, Avda del Transporte de 
esta localidad.

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a D. 
V.P.G., una prórroga de 12 meses, para la finaliza-
ción de las obras de reforma de vivienda unifamiliar 
entre medianeras sita en C/ Corazón de Jesús, en 
relación a la licencia de obras concedida por la Junta 
de Gobierno Local en fecha 31 de mayo de 2004.

La JGL acuerda conceder a  D. D.M.M. licencia de 
parcelación para segregar de la parcela sita en 
Calle Almenara esquina Avenida Vicente Cañada 
Blanch,  cuya superficie es de 1.356,58 m2, la par-
cela B2, con fachada recayente a calle Almenara y 
una superficie de suelo de 678,29 m2. quedando 
el resto de finca matriz (parcela B1) con fachada 
a calle Almenara esquina Avenida Vicente Cañada 
Blanch y una superficie, asimismo, de 678,29 m2. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a la 
mercantil NOVACALATRAVA SL, licencia de parcela-
ción para segregar de la parcela L de la parcela 6.1B 
del Proyecto de Reparcelación del Sector Novenes 
de Calatrava (SECTOR SUR-R-5), sita en Calles de 
Viena, de Brussel.les y Avenida de París, cuya super-
ficie es de 2174,50 m2s, quedando el resto de finca 
P, -sita en las calles de Viena, de Brussel.les y Ave-
nida de París-, con una superficie de 1.400,50 m2s 
y una edificabilidad de 1.540,55 m².

La JGL acuerda conceder a Dª M.M.T. la licencia de 
obras solicitada para construcción de baño, altillo, 
fontanería e instalación eléctrica en nave industri-
al sita en Avda. L'Argent en el Polígono Carabona, 
según proyecto visado.

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a Dª 
A.U.F. la licencia de obras solicitada para reforma 
de planta baja de vivienda y reforma de traste-
ro-almacen con reconstrucción de forjado en la 
calle Soledad.

La JGL acuerda adjudicar el servicio de mantenimi-
ento de los campos de césped artificial del com-
plejo deportivo municipal de Llombai y del campo 
de fútbol municipal “San Fernando” de Borriana a 
Tecniverd 4 SL, al ser la oferta clasificada en primer 
lugar y cumplir los requisitos previstos en los plie-
gos, por el precio  anual del servicio  2.100 € más 
el IVA (al 21%) Total: 2.541€, el incremento de las 
intervenciones anuales a 4 y el incremento de la 
aportación de caucho por intervención en 100kg. 

También acuerda autorizar y disponer el gasto to-
tal de 847€ ,correspondiente a los meses de sep-
tiembre hasta diciembre de 2019 y el gasto futuro 
total de 2.541€ con cargo a la aplicación presu-
puestaria del año 2020 y del gasto futuro total de 
1.694€  de enero-agosto 2021 con cargo a la apli-
cación presupuestaria del año 2021, todos ellos  

condicionados a la existencia de crédito adecuado 
y suficiente para financiar las obligaciones deriva-
das del contrato en el ejercicio correspondiente.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 12‑09‑19
La Junta de Gobierno Local acuerda  adjudicar el 
suministro y montaje de mobiliario urbano para los 
parques de Santa Berta, Les eres y Plaza de Les 
Caravel·les , cofinanciado por el Fondo europeo 
de Desarrollo Regional en el marco del programa 
Operativo de Crecimiento Sostenible 2014-2020, 
a MOBIPARK SL, por el importe de 20.062 euros 
más el IVA (21 %) que asciende a 4.213,02 euros, 
resultando un total de 24.275,02 euros y  las con-
diciones contenidas en la oferta presentada.

También acuerda autorizar y disponer el gasto 
total de 24.275,02 euros con cargo a la aplicación 
presupuestaria EDUSI Parques Urbanos y Zonas 
Verdes. 

La JGL acuerda ordenar a Dª V.V.M. y a herederos de 
D. M.M.V., como propietarios del inmueble situado 
en C/ Illa Gomera, para que proceda en el plazo de 
un mes a realizar los trabajos de limpieza inmedi-
ata de la parcela y posterior traslado de restos al 
vertedero y el vallado fijo y estable de la parcela.

La Junta de Gobierno Local acuerda estimar el es-
crito presentado por D. L.S.R. mediante el que asu-
me la responsabilidad en la ejecución de las actu-
aciones y de trabajos necesarios para restablecer 
las debidas condiciones de seguridad, salubridad y 
ornato público en inmueble del Camí d’Artana.

También ordenar su ejecución y asumir, por par-
te de este Ayuntamiento, la ejecución de los tra-
bajos, según lo solicitado por la representación 
de la citada mercantil y con cargo a la devolución 
en concepto del Impuesto sobre Construcciones, 
Instalaciones y Obras que se reconozca a su favor 
conforme a la propuesta formulada por la Inter-
vención Municipal.

La JGL acuerda autorizar a los herederos de Dª 
I.B.W. , la división del local sito en Avda. 16 de Julio, 
en los locales A y B, de 197,86 m² y 351,23 m² de 
superficie construida respectivamente.

La Junta de Gobierno Local acuerda declarar la ca-
ducidad del expediente incoado a instancia de D. 
J.C.CH.O., interesando la concesión de la licencia 
municipal de obras de rehabilitación de edificio de 
3 viviendas sito en C/ Sant Xuxim, procediendo al 
archivo de las actuaciones sin más trámite.

La JGL acuerda conceder a la mercantil NEDGIA 
CEGAS SA, la licencia de obras solicitada para la 
realización de una zanja en vía pública para el su-
ministro de gas natural al inmueble situado en  C/ 
Frai Terenci Huguet otorgada salvo el derecho de 
propiedad y sin perjuicio de tercero, cumpliendo las 
condiciones particulares.

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
CAJA RURAL SAN JOSE DE BURRIANA, S.C.C. la 
licencia de obras solicitada para remodelación de 
la planta primera de la oficina bancaria en el Pla, 
según proyecto visado CTAC. 

La JGL acuerda conceder a D. R.S.B. y Dª L. R.F. la 
licencia de obras solicitada para construcción de 
vivienda unifamiliar aislada en Cr Amado Granell 
Mesado, según proyecto básico visado y proyecto 
de ejecución con visado CTAC.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 19‑09‑19
La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar acuer-
da adjudicar el Servicio de Prevención, Tratami-
enyto, Control y Erradicación de Legionelosis en 
dependencias e instalaciones del Ayuntamiento 
a  SERVIECOLOGÍA Y TRATAMIENTO DE AGUAS SL 
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(SERVYECO), al ser la oferta clasificada en primer 
lugar y cumplir los requisitos previstos en los plie-
gos, por el precio anual del servicio de 9.362,37€ 
más el IVA (al 21%) 1.966,10. Total: 11.328,47€.

También autorizar y disponer el gasto total de 
2.832,12€, correspondiente a los meses de oc-
tubre hasta diciembre de 2019,  con cargo al 
presupuesto vigente, y del gasto futuro total de 
11.328,47€ con cargo a la aplicación presupues-
taria del presupuesto del año 2020 y de 8.496,35€ 
de enero a septiembre 2021 con cargo al presu-
puesto del año 2021. 

La JGL acuerda modificar el contrato en cuanto 
a incluir en la relación de prendas a suministrar 
del lote 1 uniformidad y calzado de Policía Local 
y Guardería Rural, el forro polar cortavientos para 
pantalón, por el precio de 24,57 € más el IVA  5,16 
€ TOTAL 29,73 € unidad, sin que ello suponga au-
mento del precio del contrato.

La Junta de Gobierno Local acuerda adjudicar a la 
mercantil RAVI OBRAS TRANSPORTES Y EXCAVA-
CIONES, SL, como licitador por ser el candidato con 
mejor puntuación, el contrato de obras de “Rege-
neración urbana del barrio La Bosca y alrededores 
en Borriana”, cofinanciado por el Fondo Europeo 
de Desarrollo Regional en el marco del Programa 
Operativo de Crecimiento Sostenible 2014-2020, 
por un importe de 556.580,17 € más  21% del IVA 
al, resultando un total de 673.462,01 €, con un 
plazo máximo de ejecución de 6 meses, con suje-
ción a las condiciones del Pliego y demás circuns-
tancias fijadas en la oferta.

También acuerda autorizar y disponer el gasto de 
673.462,01 euros, siendo 400.000,00€ con car-
go a las partidas presupuestarias denominadas 
“EDUSI Regeneración urbana La Bosca y entorno” 
del vigente presupuesto municipal para el ejercicio 
2019, y 273.462,01€ con cargo al  presupuesto 
municipal para el ejercicio 2020.

La JGL acuerda ordenar a Dª G.D.C. como propie-
taria del inmueble situado en C/ LLEIDA, para que 
proceda en el plazo de un mes a realizar los tra-
bajos consistentes en limpieza inmediata d ella 
parcela y posterior traslado de restos a vertedero. 

La Junta de Gobierno Local acuerda  estimar parci-
almente, en su caso, el escrito de alegaciones a Dª 
R.C.C.y conceder plazo de dos meses para solicitar 
licencia de legalización de obras ya realizadas en 
c/ Carlos Romero Verni,  así como licencia para la 
autorización de las obras pendientes de ejecución. 

La JGL acuerda conceder a D. J.O.P.  la licencia de 
obras solicitada para reparación y reposición de 
molduras con ocupación de vía pública en fachada 
del inmueble sito en c/ El Barranquet.

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a D. 
J.M. P.P. la licencia de obras solicitada para derribo 
de una vivienda unifamiliar aislada tipo alquería 
sita en la c/ Ermita Juan Granell.

La JGL acuerda conceder a Dª M.T. M.F. la licencia de 
obras solicitada para ejecución de vallado de par-
cela en inmueble situado en Polígono 13;.

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a D. C.
V.M. licencia solicitada de obras provisionales para 
levantamiento de muros y cubrición de solar entre 
medianeras sito en le c/ Mare de Déu dels Angels, 
conforme a proyecto técnico presentado.

La JGL acuerda aprobar el expediente de contra-
tación y la apertura del procedimiento para la ad-
judicación del contrato de obras de “Adecuación 
de plataforma en el aparcamiento del Centro de 
Salud de Novenes y reparación de firme en C/ Ar-
tur Perucho i Badia y otros viales y otros caminos 
municipales” incluidas en el Plan de Cooperación 
Provincial de Obras y Servicios  para el año 2019 
“Plan Castellón 135”, por procedimiento abierto 
simplificado y tramitación ordinaria, previéndose 
varios criterios de adjudicación; convocando su 
licitación.

La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar los 
contenidos del nuevo Documento que Establece 
las Condiciones de Ayuda relativo a la operación 
de mejora en infraestructuras e instalaciones pú-
blicas de Borriana. plan de implementación de la 
Edusi de borriana

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 26‑09‑19
La Junta de Gobierno Local acuerda adjudicar a la 
mercantil RAVI OBRAS TRANSPORTES Y EXCAVA-
CIONES, SL, con CIF B12500526, como licitador a 
cuyo favor ha recaído la propuesta de adjudica-
ción por ser el candidato con mejor puntuación, el 
contrato de obras de “Desarrollo aparcamientos y 
accesos estación ferroviaria”, cofinanciado por el 
Fondo Europeo de Desarrollo Regional en el marco 
del Programa Operativo de Crecimiento Sostenible 
2014-2020, por un importe de 155.871,09 € más 
32.732,93€ de IVA al 21%, resultando un total de 
188.604,02 €, con un plazo máximo de ejecución 
de 75 días, con sujeción a las condiciones del Plie-
go y demás circunstancias fijadas en la oferta.

También acuerda autorizar y disponer el gasto de 
188.604,02 €,  con cargo a la partida presupues-
taria 2019. denominada “EDUSI Aparcamientos y 
accesos estación ferroviaria”, habiéndose efectua-
do la oportuna retención de crédito.

La JGL acuerda Ordenar a Dª R.M. G.R.,D. J.V. G.G., 
Dª M. R.G.G., Dª M.P. G. G., Dª S.G.C. y D. J. G. C., 
como propietarios del inmueble situado en Avda. 
Jaime Chicharro , para que proceda en el plazo de 
un mes a realizar los trabajos consistentes en la 
limpieza inmediata de la parcela y posterior tras-
lado de restos a vertedero. 

La Junta de Gobierno Local acuerda incoar a D. J. A. 
P., expediente para la restauración de la legalidad 
urbanística vulnerada, por la realización, sin previa 
licencia ni orden de ejecución, de los actos de edi-
ficación o uso del suelo y ordenar la suspensión 
inmediata de obras sin licencia en C/ Tales.

La JGL acuerda  estimar la primera de las alega-
ciones formuladas por D. A. B. C:,y ordenar la de-
molición de obras ejecutadas sin licencia en Camí 
La Coixa.  

La Junta de Gobierno Local acuerda dejar sin efecto 
el acuerdo de caducidad de expediente adoptado 

por la Junta de Gobierno Local en fecha 16 de mayo 
de 2019 y conceder licencia municipal para legali-
zación de levantamiento de hilada de bloques de 
hormigón junto al camino lateral y  conformación 
de un aparcamiento en parcela 137 polígono 34, 
en Camí Llombay, y, en consecuencia, declarar res-
taurada la legalidad urbanística en lo que respecta 
a las citadas obras.

La JGL acuerda conceder a Dª A.D. P. B. licencia pro-
visional para sustitución del vallado de la parcela 
sita en Avda. Cañada Blanch.

La Junta de Gobierno Local acuerda declarar en la 
situación administrativa de jubilación al funciona-
rio de carrera D. V.L. L.G. que ocupa una plaza de 
agente de la Policía Local,  con efectos del día 12 de 
octubre de 2019, que será el último día de presta-
ción de servicios en activo. También acuerda agra-
decerle los servicios prestados a la  Corporación.

La JGL acuerda autorizar la devolución del aval por 
el importe de 3.305,78 €, a favor de la Sociedad 
Estatal de Correos y Telégrafos SA, depositado 
como garantía de la prestación del servicio de en-
víos postales del Ayuntamiento de Borriana.

La Junta de Gobierno Local acuerda autorizar la de-
volución de los avales por los importes de 1.800 € 
y 366,21 € respectivamente, a favor de la empresa 
Oliva Palazón Taberner, Arquitectura y Urbanismo 
SL, depositados como garantía de la realización de 
los trabajos de redacción de un Plan Especial de 
protección y catálogo de bienes y espacios prote-
gidos de la Ciutat Vella de Borriana.

La JGL acuerda adjudicar a la mercantil INICIATI-
VAS ABASO GÓMEZ SL, como licitador a cuyo fa-
vor ha recaído la propuesta de adjudicación por ser 
el único candidato que ha concurrido, el contrato 
de obras de “Acondicionamiento del refugio an-
tiaéreo situado en el camino de Onda de Borriana”, 
cofinanciado por el Fondo Europeo de Desarrollo 
Regional en el marco del Programa Operativo de 
Crecimiento Sostenible 2014-2020, por un im-
porte de 66.642,00 € más 13.994,82€ de IVA al 
21%, resultando un total de 80.636,82 €, con un 
plazo máximo de ejecución de dos meses y dos 
semanas, con sujeción a las condiciones del Pliego 
y demás circunstancias fijadas en la oferta.

También acuerda autorizar y disponer el gasto 
de 80.636,82 € con cargo a la partida presu-
puestaria 2019 denominada “EDUSI Refugio 
antiaéreo”, habiéndose efectuado la oportuna 
retención de crédito. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a D. 
A. B. C. licencia  para legalización de obras consis-
tentes en  vallado de la parcela situada en Caamí 
La Coixa en Suelo No Urbanizable, habida cuenta 
de que el mismo se ha ajustado a la legalidad ur-
banística  vigente. También acuerda denegarle, la 
licencia de obras solicitada para legalización de dos 
dos hiladas de bloque de hormigón y de un cerra-
miento de fábrica de hormigón, en base a las con-
sideraciones efectuadas en informe emitido por el 
arquitecto técnico municipal en fecha 19 y 23 de 
septiembre de 2019.

Pleno Ordinario Municipal 03-10-19
El Pleno aprueba por unanimidad modificar la re-
lación de cargos de la corporación parcial o exclu-
siva, tras la renuncia de la concejala  delegada de 
Juventud, Fiestas y Fallas por incompatibilidad 
con la dedicación que le ha sido asignada como 
diputada provincial en la Diputación de Castelló. 
Se suprime la dedicación parcial del Cargo de 
concejala delegada de Juventud, Fiestas y Fallas. 
El acuerdo será efectivo a partir de la fecha de 

alta de Maria Lluïsa Monferrer Aguilera en ré-
gimen de dedicación exclusiva en la Diputación 
Provincial de Castellón.

El pleno acuerda por unanimidad la compatibi-
lidad para el ejercicio de un segundo puesto de 
trabajo , solicitado por la empleada pública Dª 
M.M.S. del puesto desempeñado en el ayunta-
miento de la empleada pública con el de profeso-

ra asociada en la universidad Jaume I de Castelló.

El Pleno aprueba por unanimidad la Modificación 
puntual n.º 1 del Plan Especial de Protección del 
Conjunto Histórico de Burriana (PEP), presenta-
da por la mercantil Tanatorio Burriana-Funera-
ria La Magdalena, SLU, y que tiene por objeto la 
adecuación del régimen transitorio de las Nor-
mas Urbanísticas del PEP para excluir de la Dis-
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posición Transitoria  el uso Tanatorio, al objeto de 
permitir que se puedan autorizar obras de refor-
ma, consolidación, modernización y ampliación 
de edificios preexistentes destinados a este uso 
de tanatorio, en aras a compatibilizar su presen-
cia con las previsiones del planeamiento munici-
pal. Asimismo establece una superficie máxima 
ampliable de un 60% de la superficie construida 
preexistente y se exonera de la limitación rela-
tiva a la ocupación máxima de parcela del 80% 
establecida en las Normas Urbanísticas del PEP.

El Pleno aprueba por unanimidad la proclama-
ción de Elena Pastor Manzano como Reina Fa-
llera mayor y de Julia López Soler como Reina 
Fallera infantil de las fiestas de San Josep para 
el ejercicio del año 2020.

El pleno queda enterado de los acuerdos adop-
tados por la Junta de Gobierno local entre los días 
29/08/2019 y 19/09/2019, ambos incluidos.

El Pleno queda enterado de las resoluciones 
adoptadas por la Alcaldía-Presidencia obrantes 
en la Secretaria Municipal correspondientes al 
periodo del 26/08/2019 a 22/09/2019, ambos 
inclusive.

El Pleno aprueba por mayoría la moción presen-
tada por el grupo municipal PSOE y COMPRO-
MÍS relativa a la adhesión a la declaración de 
emergencia climática del Consell de la Genera-
litat Valenciana. Sometida la urgencia a la cor-
respondiente votación, se aprueba por mayoría: 
1-Manifestar la adhesión del Ayuntamiento de 
Borriana  a la Declaración de Emergencia  Climá-
tica y de sus compromisos que ha adoptado el 
Consell de la Generalitat Valenciana.2-Estable-
cer, dentro de las competencias municipales, los 
compromisos políticos, normativas, y recursos 
necesarios para garantizar reducciones de ga-
ses de efecto invernadero para llegar a equilibrio 
cero no más allá del año 2040. 3-Realizar las ac-
ciones necesarias para abandonar los combus-
tibles fósiles. 4-  Evitar el uso de plásticos en los 
edificios municipales. 5-  Instar al Gobierno del 
Estado a sumarse a la Declaración de Emergen-
cia Climática y a iniciar los cambios legislativos 
correspondientes para limitar el uso de plásti-
cos, cajas y bandejas de un solo uso. 6-  Solicitar 
al Gobierno que dé apoyo a los ayuntamientos 
y otras administraciones a través de campañas 
de concienciación. 7-  Dar traslado de la presente 
moción y de sus acuerdos. 

El Pleno deja sobre la mesa la moción presen-
tada por el grupo municipal VOX, relativa a la 
celebración del 75 aniversario de la finalización 
de las obras de la reconstrucción de la Torre del 
Campanario de Borriana para un mejor estudio.

PLENO EXTRAORDINARIO MUNICIPAL 09‑10‑19
El Pleno entrega de la insignia de Oro de la ciudad 
de Borriana a diez funcionarios del Ayuntamien-
to jubilados durante el año 2019, a los que se les 
agradece su trabajo, dedicación y servicio en el 
Consistorio.

La alcaldesa interviene pronunciando un discur-
so en  conmemoración del 9 d'Octubre Día de la 
Comunitat Valenciana.

PLENO EXTRAORDINARIO MUNICIPAL 15‑10‑19 
El Pleno aprueba por unanimidad el expediente 
para la contratación del servicio de limpieza de 
los colegios públicos, piscina municipal cubierta 
y dependencias municipales de Borriana por el 
presupuesto anual máximo de 950.266,39€., la 
apertura del procedimiento abierto, con varios 
criterios de adjudicación y tramitación ordinaria 
y publicar el anuncio de licitación en el Diario Ofi-
cial de la Unión Europea (DOUE) y en el perfil de 
contratante.

El Pleno aprueba por unanimidad el procedimi-
ento propuesto para la ejecución del sorteo de 

presidentes y vocales de las mesas electorales 
para la celebración de las elecciones generales 
de fecha 10 de Noviembre de 2019, y los resul-
tados obtenidos en el sorteo.

PLENO EXTRAORDINARIO MUNICIPAL 25‑10‑19
El Pleno aprueba por unanimidad la modifica-
ción del contrato de recogida de residuos sólidos 
urbanos y limpieza viaria y acuerda  modificar el 
contrato adjudicado a la mercantil FOBESA y in-
cluyendo nuevas actuaciones  por el importe de 
19.800 euros anuales IVA al 10% incluido, por lo 
que el precio anual del contrato modificado es de 
1.714.741,31 € IVA incluido. Y también acuerda 
autorizar y disponer un gasto de 19.800 euros IVA 
al 10% con cargo a la aplicación presupuestaria.

El Pleno aprueba por mayoría el expediente de 
Modificación de Créditos mediante Suplementos 
de Crédito y Créditos Extraordinarios en el Pre-
supuesto Municipal del Ejercicio 2019. Siendo 
que la nueva inversión se financia con la baja de 
otra inversión financiada en su día con présta-
mo bancario, se acuerda igualmente el cambio 
de afectación, por lo que deberán realizarse las 
operaciones contables necesarias para reflejar 
el cambio en la financiación de los proyectos 
afectados.  

El Pleno aprueba por mayoría la modificación 
de las ordenanzas fiscales reguladoras del Im-
puesto sobre Bienes Inmuebles, del Impuesto 
sobre Actividades Económicas, Impuesto sobre 
el Incremento del valor de los Terrenos de Natu-
raleza Urbana, del Impuesto sobre Construcci-
ones, Instalaciones y Obras, de las Ordenanzas 
Fiscales Reguladoras de la Tasa por Prestación 
de Servicios de Gestión de Residuos, de la Tasa  
por Concurrencia a Pruebas Selectivas para el In-
greso de Personal, Tasas por Prestación de Ser-
vicios por el Área de Servicios Sociales, Tasas por 
Servicios Deportivos,Tasas Servicios Culturales, 
Tasas Servicios Juventud y Tasas por Servicios de 
Escola de Matí, para su entrada en vigor el día 1 
de enero del año 2.020,

También acuerda someter el presente acuerdo a 
exposición  pública durante el plazo de 30 días, 
mediante anuncio  en el  Tablón de  Edictos  del 
Ayuntamiento.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 03‑10‑19
La Junta de Gobierno Local acuerda  aceptar la 
renuncia de orquesta adjudicada en lote 7 para la 
cena de gala homenaje reina fallera y adjudicar, 
a la oequesta Azar  de ESPECTÁCULOS TALÍA SL, 
por el precio de 4.900 € más el IVA, total 5.929 
€ (13 componentes de la orquesta, 5 cantantes, 
duración de la actuación 5 h y número de bises 
5). 

La JGL  acuerda ordenar la ejecución de trabajos 
tendentes a garantizar la seguridad del inmueble 
en Ronda Poeta Calzada 5, necesarios para res-
tablecer las debidas condiciones de seguridad, 
salubridad y ornato público del mismo.

La junta de gobierno local acuerda desestimar 
alegaciones formuladas por Dª S.G.C. y D. M.O.G. 
y ordenar la demolición de obras ejecutadas sin 
licencia en parcelas 281 y 282 polígono 24 en 
suelo no urbanizable. 

La JGL acuerda desestimar alegaciones formu-
ladas por Dª. S.C.N. y D. A.E.L. y ordenar la demo-
lición de las obras de edificación o uso del suelo, 
realizadas sin licencia, consistentes en la refor-
ma integral y ampliación de pequeña edificación 
preexistente en POLÍGONO 43 PARCELA 170 - 
Ctra. Nicolau, en suelo no urbanizable.

La Junta de Gobierno Local acuerda Conceder a 
D. M.J.M.G., la licencia solicitada para reforma de 
vivienda sita en C/ TREMEDAL 15, cumpliendo 
las condiciones particulares.

La JGL acuerda conceder licencia de obras soli-
citada por D.R.V.A. para reparación de cubierta, 
cornisa y pintura fachada en c/ de la Mare de Déu 
de la Misericòrdia 8, cumpliendo las condiciones 
particulares.

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder 
plazo de audiencia a la mercantil LATRA 2010, 
SL, para presentar  alegaciones en contrato de 
reforma interior para la construcción de un mó-
dulo de despachos en el antiguo recinto deporti-
vo municipal de la Bosca con cargo a la garantía 
constituida a tal efecto.

La JGL acuerda aprobar expediente y pliegos para 
la contratación del servicio de información me-
teorológica y personalizada del municipio por el 
presupuesto anual de 6.050€ (5.000€ más el IVA 
21 % 1.050 €). 

También aprobar el gasto por importe de  
1.008,33 € ,correspondiente a los meses de 
noviembre y diciembre de 2019, , mediante la 
retención de crédito con cargo a la aplicación 
presupuestaria correspondiente del Presu-
puesto Municipal vigente  y los gastos futuros 
de  6.050,00  en el año 2020 y 5.041,67 € en el 
año 2021. 

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 10‑10‑19
La Junta de Gobierno Local acuerda  desesti-
mar las alegaciones formuladas por Dª A.I.G. y 
D. E.S.LL.,y ordenar la demolición de obras rea-
lizadas sin licencia en partida Vinarragrell 119, 
parcelas 188-306 y 318, polígono 7, en suelo no 
urbanizable. 

La JGL acuerda  autorizar a D. C.G.A. la división de 
la nave en carretera de Nules y c/ del Basalto, y 
c/ de l'Argila, en dos partes. 

La Junta de Gobierno Local acuerda autorizar 
a Dª. Mª P.D.I.M. y otros, la división del local en 
avenida de Jaume I, esquina avenida LLombai en 
tres locales 

La JGL acuerda autorizar a Dª Mª P.D.I.M. y otros, 
la división del local ubicado en avenida de Jaume 
I, esquina c/ Enrique Tierno Galvan, y c/ LLuís Vi-
ves, en siete locales.

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
D. M.J.B.S. licencia de obras solicitada para cons-
trucción de piscina en vivienda unifamiliar en  c/ 
Serratella,

La JGL acuerda denegar a D.  J.M.A.LL. y Dª M.ª 
P.P.G., licencia de obras solicitada para reforma 
de vivienda unifamiliar aislada en c/ de la Mal-
va-rosa,

La JGL acuerda aprobar el expediente de con-
tratación y la apertura del procedimiento para la 
adjudicación del contrato de obras “Adecuación 
del polideportivo antiguo de la Bosca”, incluidas 
en el Plan de Cooperación Provincial de Obras y 
Servicios para el año 2019  “Plan Castellón 135”, 
por procedimiento abierto simplificado y trami-
tación ordinaria, previéndose varios criterios de 
adjudicación; convocando su licitación con un 
presupuesto base de licitación de 50.000,00 €.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 17‑10‑19
La Junta de Gobierno Local acuerda declarar en 
la situación administrativa de jubilación al funci-
onario de carrera D. V.A.P. que ocupa una plaza 
de cabo de la Guardería Rural  con efectos del día 
28 de octubre de 2019, que será el último día de 
prestación de servicios en activo y agradecerle 
los servicios prestados a la Corporación.

La JGL acuerda modificar el contrato del servicio 
de mantenimiento de los ascensores de colegios 
públicos e inmuebles municipales, en el sentido 
de incluir el ascensor del Colegio Público Roca 
Alcaide por el importe anual de 466,67 euros, 
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por lo que el nuevo precio del contrato asciende 
a 9.333,34 euros anuales.

La Junta de Gobierno Local acuerda desestimar 
el recurso de reposición  formulado por D. I.C.G., 
interpuesto contra el acuerdo de la Junta de Go-
bierno Local de fecha 7 de agosto de 2019, por 
el que se le ordenaba la suspensión inmediata de 
las obras sin licencia u orden de ejecución, en la 
edificación existente en C/ de Sant Gregori.

La JGL acuerda imponer segunda multa coerciti-
va a Dª E.D.F. por importe único de 510 euros, por 
incumplimiento de orden de ejecución de traba-
jos para restablecer las debidas condiciones de 
seguridad, salubridad y ornamento público de 
parcela en avda de Jaime Chicharro 63.

La Junta de Gobierno Local acuerda autorizar a 
Dª.Mª P.D.I.M. y otros, la división del local sito 
en la Avenida Jaume I .º 30  y calle Luis Vives, en 
cuatro locales.

La JGL acuerda conceder a D.J.R.L.M. y Dª 
M.M.R.G.licencia de obras para construcción de vi-
vienda unifamiliar aislada y  piscina en c/ Roma 11.

La junta de gobierno local acuerda conceder a D. 
P.G.G. licencia de obras solicitada para vallado de 
parcela 366 polígono 49 partida de Santa Pau.

La JGL acuerda  conceder a Dª E.B.C.S.C. licencia 
de obras solicitada para reparación de cubierta 
por filtraciones en el tejado en el Camino La Cos-
sa 217

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a 
la mercantil NEDGIA CEGAS SA licencia de obras 
solicitada para la realización de una zanja en vía 
pública para el suministro de gas natural al in-
mueble situado en c/ Mare Nostrum. 

La JGL acuerda conceder a la mercantil NEDGIA 
CEGAS SA, la licencia de obras solicitada para la 
realización de una zanja en vía pública para el su-
ministro de gas natural al inmueble situado en C/ 
Colón 2  acceso por  C/ Tarancón.

La JGL acuerda aprobar el Plan de Seguridad 
y Salud en el Trabajo para la ejecución de las 
obras de “Desarrollo aparcamientos y accesos 
estación ferroviaria”, cofinanciadas por el Fondo 
Europeo de Desarrollo Regional en el marco del 
Programa Operativo de Crecimiento Sostenible 
2014-2020; elaborado por RAVI OBRAS TRANS-
PORTES Y EXCAVACIONES, SL, empresa contra-
tista de este Ayuntamiento para la ejecución de 
dicha obra.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 24‑10‑19
La Junta de Gobierno Local acuerda prorrogar los 
contratos del servicio de organización y produc-
ción de animación para la desfile de cabalgata 
de reyes, el suministro de caramelos para la ca-
balgata y el suministro del equipo de sonido y 
luces para la recepción de los Reyes Magos en el 
Ayuntamiento (Tres lotes). 

La JGL acuerda aprobar el expediente para la 
contratación de los elementos necesarios para 
la actualización de la infraestructura virtual del 
Ayuntamiento, cofinanciado por el fondo eu-
ropeo de desarrollo regional en el marco del 
Programa Operativo de Crecimiento Sostenible 
2014-2020, los Pliegos de Prescripciones Téc-
nicas y y los pliegos de Cláusulas Administrativas 
Particulares, por el presupuesto de 44.000,00 
euros, IVA incluido .

La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar el 
expediente para la contratación mediante con-
curso de ideas, con intervención de jurado, para 
la ordenación y adecuación del Centro Urbano de 
Borriana, con premio o pagos a los participantes, 
sin que implique una posterior adjudicación de 
un contrato de servicios, asi como las bases del 

concurso y el importe total del premio o premios 
de 22.500 euros IVA incluido.

También aprueba autorizar y disponer el gasto 
de 22.500 € con cargo a la aplicación presupues-
taria  denominada “Premi concurs idees reforma 
centre ciutat.”

La JGL acuerda desestimar el recurso de re-
posición interpuesto por parte de la empresa  
Espectáculos Talía SL, contra la resolución de 
la Alcaldía 2019-3104 de 5 de septiembre, por 
ajustarse el mismo a derecho. 

La Junta de Gobierno Local acuerda aprobar el 
Plan de Seguridad y Salud en el Trabajo para la 
ejecución de las obras de “Regeneración urbana 
del barrio de La Bosca y alrededores en Burriana”, 
cofinanciadas por el Fondo Europeo de Desar-
rollo Regional en el marco del Programa Ope-
rativo de Crecimiento Sostenible 2014-2020; 
elaborado por RAVI OBRAS TRANSPORTES Y 
EXCAVACIONES, SL, empresa contratista para la 
ejecución de dicha obra.

La JGL acuerda desestimar el recurso de reposi-
ción interpuesto por D. J.M.R.M. contra el acuerdo 
adoptado por la Junta de Gobierno Local en fecha 
27 de junio de 2019, por la que se ordenaba la 
ejecución, en el plazo de un mes, de los trabajos 
necesarios para restablecer las debidas condici-
ones de seguridad, salubridad y ornato público 
del inmueble sito en C/ Virgen del Carmen y dejar 
sin efecto la imposición multa coercitiva.

La Junta de Gobierno Local acuerda ordenar a D. 
F.V.B. y  Dª T.J.H.DIA, la demolición de las obras 
ejecutadas sin licencia en Parcela 173 del Polí-
gono 1 en suelo no urbanizable.

La JGL acuerda conceder a D. G.F.G. la licencia de 
obras solicitada para la legalización de un vallado 
ejecutado en Camí del Sedre , Polígono 46 . 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder 
licencia ambiental municipal a D. S.R.S. para la 
instalación de una actividad  dedicada a estacio-
namiento de vehículos (camiones) destinados al 
transporte de mercancías a ubicar en c/ Zinc, 30, 
con las  condiciones particulares. 

La JGL acuerda conceder a la mercantil NEDGIA 
CEGAS SA, la licencia de obras solicitada para la 
realización de una zanja en vía pública de 6,90 
m. para el suministro de gas natural al inmueble 
situado en C/ Peñíscola 10. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder 
a D. A.G.C. la licencia de obras solicitada para 
construcción de vivienda unifamiliar aislada en 
C/ Juan Carlos I. 

La JGL acuerda conceder a D. P.S.T. la licencia de 
obras solicitada para colocación de dos rejas 
metálicas en el Haz interior de los muros de cer-
ramiento de la Parroquia de la Merced sita en Pl. 
De la Merdecd 2 esquina Sant Pere Pascual.

La JGL acuerda conceder a la mercantil BECSA, 
SA, como adjudicataria del contrato de “Implan-
tación de carril bici y paseo peatonal en carre-
tera Burriana-Grao”, cofinanciado por el Fondo 
Europeo de Desarrollo Regional en el marco del 
Programa Operativo de Crecimiento Sostenible 
2014-2020 una prórroga en el plazo inicial de 
ejecución de las obras, hasta el 15 de noviembre 
de 2019.

JUNTA DE GOBIERNO LOCAL 31‑10‑19
La Junta de Gobierno Local acuerda a autorizar y 
disponer el gasto por importe de 13.324,16 eu-
ros, IVA incluido, a favor de Gestión Energética y 
Alumbrado Burriana UTE, por la realización de la 
gestión y subsanación de los puntos de luz que 
se han visto afectados por causa de accidentes 
de tráfico.

La JGL acuerda  ejecutar subsidiariamente  a 
cargo de de  la mercantil  ATIC I VENDA SL, los 
trabajos  necesarios para la la retirada del cartel  
instalado sin autorización municipal, en la facha-
da del inmueble sito en C/ Raval .

La Junta de Gobierno Local acuerda estimar par-
cialmente el recurso de reposición  presentado 
por Dª. M.A.A,B., contra el acuerdo adoptado por 
la Junta de Gobierno Local de fecha 14 de agosto 
de 2019,  por el que se ordena la ejecución de los 
trabajos de limpieza del inmueble sito en Avda. 
Cañada Blanch concediéndole al efecto el plazo 
de un mes para su ejecución.También acuerda 
dejar sin efecto el apartado segundo del acuerdo 
sobre la tasas por prestación de servicios urba-
nísticos por importe de 120,00 euros.

La JGL acuerda conceder a Dª R.C.C. la licencia 
de obras solicitada para reforma de vivienda y 
construcción de piscina en C/ Carlos Riomero 
Vernía 'El Liante'. 

La Junta de Gobierno Local acuerda conceder a D. 
E.R.G. y a M.ª T.O.G. la licencia de obras solicitada 
para construcción de vivienda unifamiliar aislada 
y piscina en la  Avda. Londres.

La JGL acuerda conceder a D. B.A.V. la licencia de 
obras solicitada para saneamiento y reparación 
de viguetas de cubierta en  C/ Isaac Albéniz.

La Junta de Gobierno Local acuerda adjudicar 
el contrato derivado del Acuerdo Marco para la 
prestación del servicio de envíos postales del 
Ayuntamiento a la SOCIEDAD ESTATAL COR-
REOS Y TELÉGRAFOS SA , a través de la Central 
de Contratación de la Diputación Provincial de 
Castelló. El plazo del contrato derivados será de 
un año con posibilidad de prorrogas anuales por 
otros dos años y e valor estimado del contrato 
derivado: 198.347,1 euros

También acuerda autorizar y disponer el gasto de 
26.222,26 euros IVA incluido, correspondiente 
a la estimación de gasto hasta el 31 de diciem-
bre de 2019, con cargo al vigente presupuesto. 
Y autorizar y disponer el gasto futuro total de 
53.333,33 € correspondiente a la estimación 
de gasto desde el 1 de enero al 31 de agosto 
de 2020, con cargo a la aplicación del vigente 
presupuesto, gasto quedará condicionado a la 
existencia de crédito adecuado y suficiente para 
financiar las obligaciones derivadas del contrato 
en el ejercicio correspondiente.

La JGL acuerda aprobar el Plan de Seguridad y 
Salud en el Trabajo para la ejecución de las obras 
de “Acondicionamiento del refugio antiaéreo 
del Camí d’Onda de Burriana”, cofinanciadas por 
el Fondo Europeo de Desarrollo Regional en el 
marco del Programa Operativo de Crecimiento 
Sostenible 2014-2020; elaborado por INICIA-
TIVAS ABASO GÓMEZ, SL, empresa contratista 
de este Ayuntamiento para la ejecución de dicha 
obra.

La Junta de Gobierno Local acuerda adjudicar a la 
mercantil BECSA, SA, como licitador del contra-
to de obras de  “Adecuación de plataforma en el 
aparcamiento del Centro de Salud de Novenes y 
reparación de firme en C/ Artur Perucho i Badia 
y otros viales y otros caminos municipales” in-
cluidas en el Plan de Cooperación Provincial de 
Obras y Servicios  para el año 2019  “Plan Cas-
tellón 135”  por un importe de 78.897,00 € más 
16.568,37€ de IVA al 21%, resultando un total 
de 95.465,37 €,  con un plazo máximo de ejecu-
ción de 56 días y con sujeción a las condiciones 
del Pliego y demás circunstancias fijadas en la 
oferta.

También acuerda autorizar y disponer el gasto 
de 95.465,37 €  con cargo a la aplicación pre-
supuestaria del vigente Presupuesto municipal 
para el ejercicio 2019.

PLENARIS I JUNTES

 



HORARIS: BORRIANA·RENFE·ALQUERIES

10.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
12.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
15.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE
19.20 .............................................................ALQUERIES·RENFE

HORARIS FINS A LA RATLLA

8.20 ........................11.20 ...................... 18.20 ............... 20.20

BORRIANA·ALQUERIES SANTA BÀRBARA
7.30 .........................................................................................11.30
NOMÉS DIMARTS DIA DE MERCAT

HORARIS ATENCIÓ TINÈNCIA ALCALDIA 

POBLATS MARÍTIMS

· Dilluns. Matí. Ajuntament
· Dimarts. 9 del matí a 13 hores Tinència Alcaldia
·  Dimecres. Visita del regidor als veïns de la zona marítima
      juntament amb el tècnic de Via Pública
· Dijous. Matí. Ajuntament
· Divendres 9 matí a 13 hores Tinència Alcaldia

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
NOVEMBRE 2019

Almela Castillo
C/ del Raval 36  ............................................ 9, 20
Beltrán Martinavarro
Av. de Llombai, 1  ...................................... 10, 21
Doménech Font
C/ del Maestrat, 28  ................................. 11, 22
Gascó Musoles
Pl. de les Monges, 12  .........................1, 12, 23
Lloris González
C/ del Barranquet, 25  ........................2, 13, 24
Medina Badenes
C/ del Finello, 15  ..................................3, 14, 25
Muñoz Melchor
camí d’Onda, 41  ...................................4, 15, 26
Peirats Santa Àgueda
C/ de la Tanda, 22 .................................5, 16, 27
Terrádez Navarro
C/ de Federico García Lorca, 19.............6, 17, 28
Terrádez Fuster
C/ de Sant Vicent, 6  ............................7, 18, 29
Vernia Sabater
C/ del Progrés, 17  ...............................8, 19, 30

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
DESEMBRE 2019

Almela Castillo
C/ del Raval 36  .....................................1, 12, 23
Beltrán Martinavarro
Av. de Llombai, 1  ..................................2, 13, 24
Doménech Font
C/ del Maestrat, 28  .............................3, 14, 25
Gascó Musoles
Pl. de les Monges, 12  .........................4, 15, 26
Lloris González
C/ del Barranquet, 25  ........................5, 16, 27
Medina Badenes
C/ del Finello, 15  ..................................6, 17, 28
Muñoz Melchor
camí d’Onda, 41  ...................................7, 18, 29
Peirats Santa Àgueda
C/ de la Tanda, 22 .................................8, 19, 30
Terrádez Navarro
C/ de Federico García Lorca, 19.............9, 20, 31
Terrádez Fuster
C/ de Sant Vicent, 6  ................................ 10, 21
Vernia Sabater
C/ del Progrés, 17  ................................... 11, 22

TAXI
TELÈFON TAXI ADAPTAT:

622 12 29 66

NFORMACIÓ MUNICIPAL
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NAIXEMENTS

MATRIMONIS

NAIXEMENTS SETEMBRE
Victor Burdeus Gallardo
Jordi Salvador Agut
Jesús Mata Sánchez
Nour Sarbout Ben-Hmidou
Aleix Tornador Tenés
Cayetano Torán Flores
Gerard García Colonques
Mía Romero Veral
Alexia Ortíz Ordóñez
Amaya Trusca
Kaoutar Boufracha
Clara Rubio Planelles
Abderrahman Mabchour
Sara Pèrez Palomero

NAIXEMENTS OCTUBRE
Akram Jiménez Ajdour
Alin Moldavan
Candela Hernández Luengo
Adrián Olvera Ivanova
Pepe Tornos Monfort
Martín Cuenca Homs
Leo Bort Morano
Bruno Toribio Moreno
Awa Ndiour
Carlos Rubira Devís
Valentina Vasile-Munteanu
Llum Pons García
Candela Allepuz Martínez
Rodrigo García Monsonis
Charlie Mundina Casado
Dylan Gordillo Calatayud
María Ugeda Fessy
Carmen Toledo Gascón.
Ayman El Hammouchi.
Dario Ibáñez Jiménez.
Rafael Moragues Saera.
Amina El Ballout Moujahid.
Sarah Mansour Bort

TELÈFONS

CSI Novenes (urgències)  ..........964 55 87 01
Hospital General Castelló  ........964 72 50 00
Hospital de la Plana  ...................964 39 97 75
Ciutat Sanitària La Fe  ................964 86 27 00
Centre de P. Familiar ..................964 55 87 08
Salut Mental  .................................964 39 07 56
Creu Roja  .......................................964 51 76 07
Hospital La Magdalena  ............964 24 44 00
Hospital Provincial  .....................964 35 97 00

DIVERSOS
Cementiri  .......................................964 51 01 49
Centre Alq. Sta. Bàrbara  ...........964 51 00 93
Junta Local Fallera  ......................964 51 62 17
Ràdio Taxi  ......................................964 51 01 01
Centre Cultural La Mercé  .........964 51 00 10
Parc Comarcal Bombers  ............................. 085
Estació RENFE .............................902 43 23 43
Magatzem Municipal  ................964 51 87 12
Síndicat de Regs  .........................964 51 45 51
Cambra Agrària (Consell Agrari)  .964 57 06 08
FACSA  .............................................964 51 28 00

DEFUNCIONS

SEPTIEMBRE
IRENE ESPLA LLORCA ........................................................................92
M.ª CARMEN PILES ALBERT ............................................................. 77
FRANCISCA PLANELLES BENLLOCH............................................87
JOSE FRANCISCO JIRALBO TIBURCIO ......................................... 59
MIGUEL ANGEL ANTOLIN GARRIDO ............................................ 65
VICENTE RAMON FERRER ARAGON ............................................ 65
CAMILO LIZ VAZQUEZ ........................................................................ 93
VICENTA HUGUET GOMEZ ............................................................... 84
EMILIO SEGARRA BAYARREAL ........................................................92
JOSE FRANCISCO FRANCH DEVESA ............................................ 63
MANUELA BEY MUÑOZ ..................................................................... 96
ANA MARIA MARCO FELIS ............................................................... 69
VICENTE FRANCISCO MESADO BLANCO ................................... 61
SALVADORA ALCOVER TORRES ..................................................... 95
MATILDE GARCIA TUR ........................................................................ 86
CRISTOBAL JIMENEZ BRACEROS...................................................87
DOLORES GARI ROCHERA ................................................................ 93
JUAN FORTEA NADAL ......................................................................... 86
VICENTA SEGARRA SIDRO ............................................................... 86
VICENTE MANUEL TORNADOR PASCUAL ...................................75
JOSE LUIS MAÑANOS BELLES .........................................................78
PEDRO PEINADO GARCIA ................................................................. 63

OCTUBRE
VICENTA GIL TRAVER .......................................................................... 91
ROSARIO BELEÑA GIMENEZ ............................................................ 91
JUAN ORTELLS SERRANO ................................................................ 85
ANA REYES ADAME ............................................................................. 94
JUAN MANUEL ASCOIN ARJONA ....................................................79
JUAN TOMAS COLLADO ......................................................................82
EUGENIA MARIA CAMPILLO GARCIA .......................................... 54
MARIA MUNDINA VIDAL ....................................................................92
JOSEFA MARTI SIMARRO .................................................................. 95
MARIA MARIN GONZALEZ ................................................................ 81
JOSE MANUEL GIL FONT ....................................................................82
JOSE SELMA TARANCON ...................................................................101
JUAN GRANELL GARCIA .....................................................................76
VICENTE VIVES ANDREU ....................................................................71
JUAN GARCIA ESCRICH ...................................................................... 81
JAVIER CARBONELL RUBERT .......................................................... 84
ASUNCION LLOPIS PLANELLES .....................................................76
IRENE PASTOR PASTOR .................................................................... 89
LAURA FABRA SEGUER ..................................................................... 93
MANUEL ISACH GRANELL.................................................................92
ANTONIA PRADA GARCIA ................................................................. 89
AGUSTIN CRUZ MORENO ..................................................................87
AMPARO JUAREZ GONZALEZ ......................................................... 69
MARIA LLACER CHABRERA ............................................................. 89
TERESA BELMENTO NICOLAS ........................................................ 65

Ajuntament de Borriana  ..........964 51 00 62 
Tinència Alcaldia Port  ...............964 58 70 78
Policia Local  ..................................964 51 33 11
Guàrdia Civil  ..................................964 59 20 20
Jutjat  ................................................964 51 01 87
Serveis Socials  .............................964 51 50 14
Casal Jove  ......................................964 59 16 92
Biblioteca Municipal ...................964 03 39 61
Oficina d’Activitats Culturals  ..964 83 93 17
Oficina de Turisme  .....................964 57 07 53
P. Poliesportiu M  .........................964 59 10 02
Piscina Municipal  ........................964 59 14 00
INSS  .................................................964 51 28 54
Agència Ocupació i Des.  ...........964 03 30 37
Ecoparc Municipal  ......................628 49 10 88
CAP ...................................................964 51 25 25
CEAM 
(C. Especialitzat d’At. al Major) 964 33 40 90
ADI Servei d’atenció a la infància  ...964 03 32 08
(de 0 a 3 anys, de 9 a 14 hores)  .630 71 70 97

COL•LEGIS
CP Vilallonga  ................................964 55 84 90
CP Roca i Alcaide  ........................964 73 83 60

CP Penyagolosa  ..........................964 73 83 55
CP Iturbi  .........................................964 73 83 65
CP Novenes de Calatrava  ........964 73 88 70
CP Cardenal Tarancón  ...............964 73 88 75
Col·legi Salesià  .............................964 51 02 50
Col·legi Illes Columbretes  ........964 51 63 62
Col·legi Vila Fàtima  .....................964 51 25 18
Col·legi Consolació  .....................964 51 02 93
IES Jaume I  ....................................964 73 89 35
IES Llombai  ...................................964 73 92 65
Centre Educació Especial  .........964 73 87 95
Escola Permanent d’Adults  ....964 59 10 01
Guarderia Infantil  .........................964 5102 41
Escola de la Mar  ..........................964 58 61 60 
Escola Taller  ..................................964 51 03 61 
CME Rafel Martí Viciana  ..........964 03 32 30

ASSISTÈNCIA SANITÀRIA 
Centre de Salut  ............................964 39 07 50
Urgències  ......................................964 39 07 60
Cita prèvia  .....................................964 39 07 50
Centre de Salut Port  ..................964 39 92 80
Consultori del Grau (sols estiu)  ..964 58 53 85
CSI Novenes (cita prèvia)  .........964 55 87 00

MATRIMONIS SETEMBRE
Héctor Bosch Rochera i Laura Leticia Losada
Hugo Escrivá Traver i Meritxell Pitarch Carbonell
José Marcos Labrador González 
i Manuela Hernández del Moral
José Vicente Morant Roig i David López Fernádez

MATRIMONIS OCTUBRE
Raúl Chabrera Parreño i Carolina Sánchez Sánchez
Manuel Sánchez Álvarez i Carmen Momplet Rodríguez
David Peña Mendieta i Elsa Patricia Iguarán Galvis
Adrián Monfort Bartoll i Cristina Díaz Andreu
Marcos Jovani Beltrán i  Ester Irles Antón
Sergio Pi Cani i Paloma Gasalvez Ventur
Andrián Martí Granados i Alba Ramos Carregui

AGENDA

 



L'AJUNTAMENT DE BORRIANA EDITARÀ 
I DISTRIBUIRÀ L'OBRA GUANYADORA, 
QUE A MÉS REBRÀ UN PREMI DE 500 €

El jove borrianenc Joan Guerola Garí amb 
l’obra 'Esclafit' ha sigut el guanyador del 
concurs del disseny del cartell anunciador 

de les Falles de Sant Josep 2020. L'Ajuntament 
de Borriana editarà i distribuirà l'obra guanya-
dora, que a més rebrà un premi de 500 euros.
El jurat, presidit per la regidora de Festes, Llu-
ïsa Monferrer, i integrat pels professionals de 
les Arts Plàstiques i Il·lustració Sandra Broch i 
Xavier Ribes i pel tècnic de Cultura de l'Ajun-
tament, Rafael Marañón, com a secretari; ha 
acordat atorgar el primer premi, dotat amb 
500 euros, a l'original presentat per Joan Gue-
rola Garí i concedir un accèssit, sense quantia 
econòmica, al cartell amb el lema 'El templat i 
la festa', realitzat pel també borrianenc Víctor 
Melià d'Alba. 

SETMANA DE LA MAR
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